
مجید منعم  زاده معاون دانشگاه  
کاشان با اشاره به اینکه برگزاری  
همایش بین المللــی گل محمدی 
در دانشگاه کاشان از سال ۱۳۹۶ به همت پژوهشکده 
اسانس های طبیعی قمصر پایه ریزی شدگفت: ابتدا قرار 
بود یک همایش با عنوان بین المللی گل محمدی برگزار 
شود، اما با توجه به اهمیتی که این همایش در الگوسازی 
و ایجاد نشان مخصوص برای ایران در حوزه گل محمدی 
به عنوان یک گیاه بومی ارزشمند و سودآور دارد تصمیم 

به ادامه برگزاری آن به صورت سالانه گرفته شد.
وی با بیان اینکه اطمینان وجود داشت که در صورت 
برگزار نشدن همایش بین المللی گل محمدی به نام 
ایران به زودی کشور هایی از جمله ترکیه و بلغارستان 
یا سایر کشور هایی که به تازگی وارد این عرصه شده اند 
این اقدام را انجام دهند، اظهار کرد: با توجه به این مسائل 
هدف برگزارکنندگان همایش حفظ این نام و الگو برای 

ایران و به اشترک گذاشتن اندیشه و دانش بین المللی 
آن در حوزه های صنعت، دانشــگاه و جامعه علمی با 
دنیا شــد تا علاوه بر فراخواندن اندیشــه و دانش این 
صنعت از کشور های دیگر، تعاملی نیز بین دانشمندان، 
صاحبنظران، تولیدکنندگان و علاقه مندان به این حوزه 
و رشد و گسترش این صنعت را در ایران و جهان ایجاد 
کند. معاون دانشگاه کاشان با یادآوری اینکه برگزاری 
همایش بین المللی گل محمدی در سال ۱۳۹۹ به دلیل 
شیوع کرونا لغو شد، ادامه داد: امسال نیز به دلیل ادامه 
بحران کرونا امکان برگزاری همایش به صورت حضوری 
فراهم نشــد و به صورت مجازی برگزار می شود. وی با 
بیان اینکه با توجه به بین المللی بودن همایش، زبان ارایه 
مطالب انگلیسی است، اضافه کرد:از آنجا که شمار زیادی 
از شرکت کنندگان داخلی هستند، تمهیداتی مانند ارایه 
خلاصه هایی از مقاله ها و برگزاری کارگاه های آموزشی 
به زبان فارسی در نظر گرفته شده تا امکان بهره مندی 

مناســب از این رویداد برای تمامی شرکت کنندگان 
فراهم شود.

دبیر اجرایی سومین همایش بین المللی گل محمدی 
نیز خاطر نشــان کرد: امکان حضور در همایش تا روز 
برگزاری آن وجود دارد و علاقه مندان می توانند برای 
دریافت اطلاعات بیشــتر از طریق فضــای مجازی و 
سامانه همایش به اطلاعات مورد نظر خود دسترسی 
پیدا کنند. مریم اخباری حضور استادان نخبه و برجسته 
از دانشــگاه های ایران، آمریکا، انگلیس، ترکیه، هلند، 
ایتالیا، بسیاری از علاقمندان و صاحب نظران در حوزه 
کشت و صنعت از کشور های مختلف و تبادل دانش و 
تجربه با آنان را از نکته های ارزشمند و قابل تامل سومین 
همایش بین المللی گل محمدی برشمرد و گفت: حضور 
این استادان و نخبگان برجسته سبب تعامل و تبادلات 
دانش و تجربه بین صاحبنظران ایــن حوزه در ایران و 

جهان فراهم می کند.

معاون پژوهشی و ارتباطات علمی دانشگاه کاشان:
همایشبینالمللیگلمحمدیبهطورمجازیدرکاشانبرگزارمیشود

 Rosa ۲۰۲۱( معاون پژوهشی و ارتباطات علمی دانشگاه کاشان گفت: سومین همایش بین المللی گل محمدی
damascene( ۱۷ و ۱۸ شهریور به طور مجازی در شهرستان کاشان برگزار می شود. باشگاه خبرنگاران

گــــــزارش

گـــزارش

در سخت ترین تابستان نیم قرن اخیر صورت گرفت؛

سربلندی آبفای استان اصفهان در تامین آب شرب پایدار مشترکین
تابستان ۱4۰۰ یکی 
از ســخت تریــن 
تابستان ها از نظر تامین و توزیع آب بین 
مشترکین بود که آبفای استان اصفهان 

با سربلندی از این آزمون بیرون آمد.

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان 
اصفهان که به صورت مجازی در بیســت و 
هفتمین نشست کمیته رصد و پایش تنش 
آبی کشور ســخن می گفت افزود: از ابتدای 
تنش آبی در خرداد ماه سال جاری تاکنون 
با اســتفاده از 5740 دســتگاه تانکر سیار 
نزدیک به ۶۱ میلیــون و ۶00 هزار لیتر آب 
بین شــهروندان و روستاییان تحت پوشش، 

توزیع شده است.
هاشم امینی افزود: شرایط تامین آب پایدار 
در تابستان امســال به قدری سخت بود که 
مجبور شدیم نه فقط در روستاها بلکه در قلب 
کلان شــهر اصفهان نیز به صورت سیار آب 
توزیع کنیم تا رضایت شهروندان حاصل شود.

وی با اشاره به این که هم اکنون آب مورد نیاز 
جمعیتی بالغ بر شش میلیون نفر در استان 

های اصفهان، یزد و چهارمحال و بختیاری از 
سد زاینده رود تامین می شود گفت: برآوردها 
نشان می دهد ذخیره آب دریاچه سد زاینده 
رود به 250 میلیون مترمکعب رسیده است 
و به همین دلیل مدیریت مصرف بهینه آب، 

باید همچنان سرلوحه همه کارها باشد.
مدیر عامل آبفای استان اصفهان یکی دیگر از 
مشکلات تامین آب شرب پایدار را قطع برق 
چاه ها و تاسیسات آبرسانی در طول تابستان 
عنوان کرد و گفت: برای حل این مشــکل و 

قطع وابستگی به سامانه های برقابی، تلاش 
این شرکت بر تقویت دیزل ژنراتورها و تولید 

برق مورد نیاز، متمرکز شده است.
گفتنی است بیست و هفتمین نشست کمیته 
رصد و پایش تنش آبی کشــور روز یکشنبه 
۱4 شهریورماه جاری به ریاست حمیدرضا 
جانباز، مدیر عامل شــرکت مهندســی آب 
و فاضلاب کشــور و با حضور مدیران عامل 
شــرکت های آبفای سراسر کشور به صورت 

ویدئو کنفرانس برگزار شد.

اخبار اصفهان
گــــــزارش

انتقال پیام عاشورایی در قالب یک نمایشگاه

 ایران کریدور روابط 
بین المللی بوده است 

و در ایران تبادلات 
گسترده بین فرهنگی 

صورت می گرفت 
و ایرانیان همواره 

به برقراری ارتباط 
با کسانی که از این 
سرزمین عبور می 

کردند نیاز داشته اند

نمایشگاه »پرده های خیالی نگاری عاشورا« در میان جمعی از هنرمندان و مسئولان اصفهانی افتتاح شد. در مراسم افتتاحیه این نمایشگاه  مرشد اسماعیل 
نصوحی نقال و پرده خوان بر روی یکی از آثار استاد عباس گیاهی به نقالی پرداخت.

در این مراسم که با حضور مجتبی 
شــاه مرادی رئیس حوزه هنری 
استان اصفهان، دکتر عیدی معاون 
فرهنگی شهردار اصفهان، مهدی 
تمیزی مدیرموزه هنرهای معاصر 
و مهندس ایزدخواســتی مدیر 
دفتر نمایندگی کمســیون ملی 
یونســکو در اصفهان و برخی دیگر از مسئولان 
برگزار شد، آزاده کوفگر مدیر گالری های حوزه 
هنری استان اصفهان به توضیح پرده هایی که با 
همکاری موزه هنرهای معاصر و مجموعه داران 
شخصی در گالری گلستان و بوستان به نمایش 

درآمده است پرداخت.
در ادامه مراسم مهندس ایزدخواستی مدیر دفتر 
نمایندگی کمسیون ملی یونسکو در اصفهان با 
اشاره به این که مدت زمان زیادی بود که پرده 
خوانی نشنیده بودیم از استاد نصوحی تشکر کرد.

وی افزود: در مواجهه با پرده های عاشــورایی 
ذهن انسان به شدت درگیر عالم خیال هنرمند 
صاحب اثر می شود،  ابتدایی ترین مسئله ای که 
در این آثار نهفته اســت انتقال پیام عاشورایی 
است و اگر از این مســئله فاصله بگیری با یک 
ســاختار بســیار پیچیده مواجه می شویم که 
 این ســاختار فراتــر از یک تحلیــل هنری را 

می طلبد.
وی ادامه داد: با نگاه به پرده های عاشورایی که 
توسط هنرمندان بزرگ این شهر و کشور خلق 
شده است این پیچیدگی را مشاهده می کنیم، 
رموز نهفتــه در این آثار در گســتره فرهنگ و 

اجتماع و تاریخ این آثار است.
ایزدخواستی تصریح کرد: اگر این پیچیدگی ها را 
در کنار مفهوم و پیامی که در اثر وجود دارد مورد 
تحلیل قرار دهیم می بینیم که یک نگاه بینا رشته 
ای و بین فرهنگی در ذات این اثر نهفته است، اگر 
در کنار این آثار به سایر رخدادهای فرهنگی نگاه 
کنیم و نشانه هایی از آن را ردیابی کنیم می بینیم 
که آنچه در اتمسفر ایجاد این آثار وجود دارد در 

خود آثار نیز وجود دارد.
وی خاطرنشــان کرد: یکی از مهم ترین دلایل 
شــکل گیری این ســاختار پیچیده را باید در 
مســائل فرهنگی اجتماعی جامعه ایرانی پیدا 
کنیم، ایرانیان همــواره در طول تاریخ به دلیل 
شرایط زیستی که داشته اند در خلق یک پدیده 
و در تولید یک رخداد یا اثر هنری به دنبال یک 
شــیوه ای بیانی منحصر بفرد و ویژه خود می 
گشــته اند.  ایرانیان همواره به یک شیوه بیانی 
پیچیده تر از یک بیان ســاده نیاز داشــته اند. 
ایران کریدور روابط بین المللی بوده است و در 
ایران تبادلات گســترده بین فرهنگی صورت 
می گرفت و ایرانیان همواره به برقراری ارتباط با 
 کسانی که از این سرزمین عبور می کردند نیاز

 داشته اند.
مدیر دفتر نمایندگی کمســیون ملی یونسکو 
در اصفهان گفت: فضای فرهنگــی ایران یک 
فضای فرهنگی گوناگون و متنوع است که اقوام 
مختلفی در آن با یک همزیستی قرار دارند و با 
وجود تفاوت های فرهنگی زیادی که دارند نیاز 
به یک شیوه بیانی منحصر به فرد دارند که بتوانند 
صحبت خود را با هم به انجام برساند، این ارتباط 
فراتر از ارتباط کلامی است برای جامعه ایرانی 
ارتباط اصل یک مســاله بوده است. در ایران به 
دلیل وجود قومیت هــای مختلفی که حضور 
دارند و ارتباط آنــان و پیچیدگی هایی که این 

ارتباط دارد انتخاب شیوه بیان مهم بوده است و 
هنرمند صاحب اثر پیام خود را به شیوه پیچیده 

بیان می کرده است.
وی ادامه داد : یک اثر فراتر از چهارچوب یک اثر 
تجسمی ارائه شده است و یک اتمسفر و کهکشان 
عظیمی را در خود جای داده است و اینگونه است 
که یک اثر می تواند با مخاطب خاص و عام ارتباط 

برقرار کند.
ســپس وی در خصوص مرحوم استاد عباس 
گیاهی و شیوه زندگی او و ارادت ایشان به حضرت 
جوادالائمه مطالبی را بیان کرد و افزود: روایات 
این پرده های خیالی نگاری عاشورایی در کنار 
روایت های گوناگون قرار می گیرد که گاه از روایت 
هایی از زندگی هنرمند را در آن نیز می توان دید 
و بیان پیچیده چیزی است که یک هنر سنتی را 
در طول تاریخ زنده نگه داشته است و هرگز نمی 
توان آن را ساده سازی کنیم. و البته این شیوه 
بیانی سال ها می ماند و دستیابی به کشف لایه 
های متفاوت آن زمان می برد و ســالها به طول 

می انجامد.
پس از آن مراسم افتتاحیه با دو نوازی ترامپت 
محمدرضا حسینی و طبل نوازی هادی رحیمی 
انجام شد و مجتبی شــاه مرادی رئیس حوزه 
هنری اســتان اصفهان و دکتــر محمد عیدی 
معــاون فرهنگی شــهردار اصفهــان و دیگر 
هنرمندان و مســئولین به دیدن پرده های به 
نمایش درآمده در گالری های بوستان و گلستان 

پرداختند.
گفتنی اســت این نمایشــگاه به مناسبت ایام 
سوگواری شهادت امام حســین )ع( با 5 پرده 
از اســتاد عباس گیاهی )دو پــرده از مجموعه 
شخصی علیرضا بطلانی و مهندس عطریان ، سه 
پرده از گنجینه موزه هنرهای اصفهان( و نمایش 
فیلم »مروری بر زندگی استاد عباس گیاهی« به 
کارگردانی مصطفی حیدری و همچنین یک تابلو 
از داوود زندیان متعلق به گنجینه موزه هنرهای 

معاصر اصفهان افتتاح شد.

حسندهانی
گـــزارش
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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

 بحران اقتصادی با بحران کرونا در هم تنیده شده است؛ 

سالمند کارگری معضل جدید ایران
یک سوم بازنشستگان حداقل حقوق را دریافت می کنند که تنها کفاف ۱۰روز زندگی را می دهد ۲ ادامه در صفحه 

کرونا و نسخه های 
متفاوت برای 

بیماران
این روزها کــه در هر خانواده ای 
حداقل یک فــرد مبتلا به کرونا 
پیدا می شود همه اطرافیان سعی 
می کنند با راهنمایی هایی که از 
تجربیات خود یا دیگران در اختیار 
دارند ، فرد بیمار را یاری کنند تا به 
زندگی عادی خود باز گردد. یک 
نفر اعتقاد دارد فلان دکتر دستش 
شفاست و دیگری می گوید اگر 
این دارو را بخوری یک روزه خوب 

می شوی!
در طب مدرن هــر روز روش ها و 
داروهای جدیــدی برای درمان 
کرونا یافت می شــود به همین 
دلیل هر بیماری باید به صورت 
شخصی به پزشک مراجعه کند 
تا داروهای مختص به شــرایط 

جسمی و به روز را دریافت کند .
از دیربــاز و در طب ســنتی ما 
دمنوش هایــی بــرای تقویت 
سیستم ایمنی بدن وجود داشته 
که در وضعیت کنونی که کرونا 
شــیوع پیدا کرده، بیشتر مورد 
توجه قرار گرفته است. با وجود 
آســیب های فراوانی که شیوع 

کرونا برای کسب وکارها...

فرزانهمستاجران
سرمقالـــه

ISFAHAN
N E W S
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اولین روزنامه 

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

 سخنگوی دانشگاه  علوم پزشکی استان اصفهان در گفتگو با خبرنگار 
ما تاکید کرد:

اولویتتزریقواکسن
کرونابادوزدومیها

۲

نماینده مردم سمیرم درمجلس شورای اسلامی:  

تسهیلات مشاغل خانگی در سبد اهالی فرهنگ

۷

بازار طلا و سکه 1400/6/15 ساعت 15:35

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
11,999,00011,914,000قدیم

سکه طرح 
11,432,00011,278,000جدید

6,250,0006,150,000نیم سکه

3,875,0003,925,000ربع سکه

2,309,0002,362,000سکه گرمی

یک مثقال 
5,050,0005,010,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,156,6001,156,600 عیار

طلای آب شده 
5,040,0005,011,000نقدی

یک گرم طلای 
241,540,6001,542,200 عیار

قیمت 3000 تومان

موبایل کمیاب می شود
رضا عالیان اظهارداشت: »از یک ماه دیگر کمبود تلفن همراه در بازار خودش را نشان 
می دهد. به نظر بنده با شروع سال تحصیلی جدید و 
افزایش تقاضا در بازار، این کمبود کاملا 
مشخص می شود، همچنین در 
مورد قیمت ها به دلیل اینکه 
کالا توسط تعداد زیادی 
شرکت وارد می شود و رقابت 
زیادی بین این شرکت ها 
وجود دارد قیمت ها تغییر 
چشمگیری نکرده است...

     ۸ تا ۹ درصد از محموله های واکسن وارده متعلق به اصفهان است 
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آگهی مزایـده
شهرداری گلدشت به استناد مصوبه شماره 1400/311/ش مورخ 1400/03/23 شورای محترم اسلامی شهر 
در نظر دارد نسبت به اجاره جایگاه CNG  خود از طریق آگهی مزایده اقدام نماید، متقاضیان می توانند به 
منظور آگاهی از شرایط مزایده و دریافت مدارک شرکت در آگهی تا پایان وقت اداری روز پنجشنبه مورخ 1400/06/25 به 

شهرداری مراجعه نمایند.
شهرداری گلدشت 118
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مهدی کریمی| خبرآنلاین
یادداشـــت
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ادامه از صفحه یک
... داشته است نباید از فرصت هایی 
که برای برخی صنایع و مشاغل به 
وجود آورد غافل شد. بحرانی که 
ترکیبی از خطر و فرصت را برای 
بخش های مختلــف اقتصادی به 
وجود آورد. صنایع و مشاغلی که از 
همان آغاز وضعیت متفاوتی نسبت 
به سایر کســب وکارها داشته اند 
مانند صنایع بهداشتی و دارویی، 
اقلام توصیه شــده بــرای تامین 
ایمنی بدن و داروهــای گیاهی 
که هرکدام در طول این روزهای 
کرونایی در زمان شــدت یافتن 
تقاضا، گرانی بیشتری را هم تجربه 

کرده اند.
اما در ایران گویا وضعیت متفاوت 
اســت و همچنان پس از گذشت 
نزدیــک به دو ســال، تبلیغ یک 
کالای مفید برای مقابله با کرونا، به 
کمبود و گرانی آن منجر می شود 
به طوری کــه با وجــود تعلیق 
درآمدزایی ســایر مشاغل، شاهد 
شدت گرفتن تولید و فروش برخی 
کالاهایی هستیم که مردم بیش از 

گذشته خریدار آن شده اند.
تولید و کشت گیاهان دارویی از 
سابقه چند هزار ساله در میان بشر 
برخوردار بوده و طی ســال های 
اخیر بیش از گذشته مورد توجه 
قرار گرفته اســت. کشت گیاهان 
دارویی و تهیــه عصاره و عرقیات 
متنوع از آنها موضوعی اســت که 
بشر از گذشته تاکنون با آن همراه 
بوده و در طول قــرون متمادی 
تجربیات انباشــته تاریخی خود 
درباره خواص گیاهــان دارویی 
را سینه به ســینه و نسل به نسل 

منتقل کرده است.
ایران به عنوان کشــوری که خود 
مهد طب ســنتی است، به لحاظ 
شــرایط آب و هوایی از نقاط بکر 
تولید و پــرورش گیاهان دارویی 
محسوب می شود که بهره گیری 
درســت و صحیح از ظرفیت های 
موجود در این بخش می تواند به 
کمک اقتصاد و بهداشت جامعه 
آمده و مشــکلات موجود در این 
حوزه ها را برطرف سازد. تا اشتغال 
زایی بیشتری در این حوزه صورت 

گیرد .
اما آیا این داروها برای همه خوب 
اســت؟ افــراد دارای طبع های 
متفاوتی هستند، طبع عده ای سرد 
و عده ای گرم است، ضمن اینکه هر 
فرد بیماری های زمینه ای مختلف 
هم چون دیابت و فشار خون دارد 
به همین دلیل یک داروی گیاهی 
ممکن است اثرات متفاوتی برای 
افراد به همراه داشته باشد، و برای 
درمان هرچه بهتر بیماران باید هر 
فرد به صــورت جداگانه به دکتر 
طب سنتی مراجعه کند و در کنار 
داروهای شیمیایی که برای درمان 
بیماری کرونا استفاده می شود ، 
داروهای گیاهی مختص به خود را 
نیز دریافت کند تا  روند درمان را با 
سرعت بیشتری پشت سر بگذارد .
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سرپرست جدید روابط عمومی مخابرات اصفهان معرفی شد
طی مراسمی فرشــته صبایی به عنوان سرپرســت  جدید اداره روابط عمومی 

مخابرات منطقه اصفهان معرفی شد.
مدیر مخابرات منطقه اصفهان در جلسه ای که با حضور جمعی از معاونین، مدیران 
و کارکنان این مجموعه در ساختمان ستاد منطقه برگزار شد؛ ضمن تقدیر از تلاشهای شاهین ملک زاده در 

زمان تصدی مسئولیت ریاست روابط عمومی مخابرات منطقه اصفهان، برای سرپرست جدید این اداره آرزوی 
موفقیت و توفیق خدمت در این سمت نمود.

اسماعیل قربانی در این مراسم، با اشاره به رسالت ذاتی روابط عمومی ها در انعکاس نمای درونی سازمان برای عموم 
مردم گفت: روابط عمومی برای یک سازمان به منزله آئینه تمام نمایي است که ماحصل خدمات و تلاشهای آن سازمان را به 

زبان هنر، برای عموم جامعه به نمایش می گذارد.
وی اظهار امیدواری کرد که با تلاش مجدانه ریاست جدید و کارکنان این اداره، همچون گذشته، شاهد کسب افتخارات متعدد برای مخابرات 

منطقه اصفهان باشیم.
گفتنی است در پایان این جلسه، حضار با اعطای هدایایی از شاهین ملک زاده ریاست قبلی این اداره تجلیل کردند.

خلاء بسته بندی در صنایع دستی اصفهان
فعال حوزه بسته بندی و چاپ گفت: شرایط کرونا سبب تعامل بیشتر و مشخص شدن خلاء بسته بندی و 

چاپ به ویژه در صنایع دستی اصفهان شد.
امیر علی سید مجیدی با اشاره به محدودیت های این حوزه و مشکلات آن اظهار داشت: بسته بندی صنایع 
دستی سالهاست با فراز و نشیب های مختلفی همراه اســت و اغلب فروشندگان صنایع دستی به دلیل 

محدودیت ها و حتی گستردگی این حوزه کمتر به سراغ آن می روند.
وی ادامه داد: البته اهمیت محافظت از محصول، قیمت بالای صنایع دستی، جابجایی و صادرات باعث می شود 

که ارزش بسته بندی دوچندان شود اما همچنان جایگاه این مسئله شناخته شده نیست و تنها به بسته بندی های 
جیر و چوبی اکتفا می کنند. این فعال حوزه بسته بندی و چاپ معتقد است که بازاریابی و فرهنگ سازی زیرساخت های توجه 

و اهمیت این موضوع را فراهم می کند که یک بسته بندی ارزشمند، علاوه بر محافظت کالا سبب برندینگ و فروش بهتر خواهد شد.
وی با اشاره به مزیت ها و معایب شرایط کرونا، گفت: این شرایط تعامل بین افراد فعال در حوزه گرافیک و بسته بندی را افزایش داد و حتی در 
خارج از استان ها سبب تغییرات، اطلاع رسانی و رفع خلاء ها شــد؛ که یکی از این خلاءها پررنگ شدن فقدان بسته بندی در صنایع دستی 

اصفهان بوده است.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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 اطلاعات مربوط به 
واحدهای صنعتی و 

معدنی استان در یک 
بانک اطلاعات جمع 

آوری و با توجه به 
تعاریف صورت گرفته 
برای واحدهای فعال، 

نیمه فعال و راکد، 
وضعیت هریک از 

واحدها تعیین و ثبت 
خواهد شد

اســتان اصفهان با هشت 
هزار و ۸۷۴ واحد صنعتی 
و صنایــع معدنــی و ۷۰ 
شــهرک صنعتی با حجم 
سرمایه گذاری ۵۶۵ هزار 
میلیارد ریال و اشتغال ۲۷۳ 
هزار نفر، یکی از قطب های 
اصلی اقتصادی و صنعتی کشور به شمار 
می آید بطوریکه ۱۲ درصــد تعداد کل 
واحدهای صنعتی و معدنی کشــور را در 

بردارد.
میزان حجم سرمایه گذاری در واحدهای 
صنعتی و صنایع معدنی این استان هشت 
درصد و اشــتغال صنایــع آن حدود ۱۱ 
درصد اشــتغال این بخش در کل کشور 
را دربرمی گیرد و بیشــتر صنایع آن در 
زمینه های فــولاد و محصولات فولادی، 
فرش ماشینی، نســاجی و پوشاک، مواد 
و محصولات شیمیایی، سیمان، سنگ، 
نسوزها، کاشی و سرامیک، آجر، قطعات 

خودرو و لوازم خانگی هستند.
در واقع سهم این اســتان با بیش از پنج 
میلیــون و ۳۰۰ هزار نفــر جمعیت، در 
صنعت کشور ۱۲ درصد، سرمایه گذاری 
هشت درصد، اشتغال صنعتی ۱۱ درصد 
و رتبه اش در طرح های نیمه تمام صنعتی 
و تعداد معادن کشور، اول و از نظر ذخایر 
معدنی، دوم است؛ ۴۵ درصد فولاد کشور 
و ۵۵ درصد مصنوعــات طلا در اصفهان 
تولید می شــود و ۴۵ درصد سهم صنایع 
سنگ و ۴۵ درصد سهم نساجی کشور به 

این استان اختصاص دارد.
با وجود ظرفیت هــای صنعتی و معدنی 
در استان اصفهان به دلیل  محدودیت ها 
و مسائل ایجاد شده در سال های گذشته 
مانند تحریم های ظالمانه، کمبود نقدینگی 
و شیوع ویروس کرونا، برخی از واحدهای 
صنعتی و تولیدی در این خطه با مشکلاتی 
مواجه و تعدادی از آنها دچار رُکود و غیر 

فعال شدند.
در ســال های اخیر تلاش هایی برای رفع 
مشکلات واحدهای صنعتی و احیای آنها با 
اقداماتی مانند تشکیل کارگروه تسهیل و 
رفع موانع تولید در استان ها صورت گرفت 
اما کارشناســان معتقدند که با توجه به 
برخی از شرایط جدید پیش آمده مانند 
دوران کرونا نیاز است که اقدامات جدیدی 
متناسب با وضعیت روز برای رفع مشکلات 
و محدودیت های واحدهای صنعتی انجام 

شود.
اهمیت این موضوع به حدی اســت که 
رییس   جمهوری در یکی از نشست های 
اخیر هیات دولت، خواستار شفاف سازی 
و پایــش وضعیت واحدهــای صنعتی و 
تولیدی کشور شد و از مسوولان خواست 

که هرچه سریعتر وضعیت جهش تولید 
در حوزه صنعت و اشــتغال کارشناسی و 
راهکارهای عملی در شتاب بخشی عملی 

به فعالیت های این حوزه لحاظ شود.
آیت الله ســید ابراهیم رییسی با اشاره به 
اینکه بر اساس گزارش   های موجود حدود 
۴۰ درصد از ظرفیت بخش تولید و صنعت 
با چالش مواجه است، تاکید کرد که لازم 
است کارگروهی با حضور وزارتخانه   های 
مربوطه از جمله صنعت، معدن و تجارت 
و امور اقتصادی و دارایی ایجاد شــود تا 
پایش کارگاه   های تولیدی و شهرک   های 
صنعتی، ظرفیت   های موجود و واحدهای 
تعطیل یا نیمه تعطیل کشور انجام شود و 
راهکارهای رفع موانع پیش روی آنان در 

دستور کار قرار گیرد.

  رصد واحدهــای صنعتی راکد با 
مشارکت بخش خصوصی در اصفهان

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
منابع استانداری اصفهان در گفت و گو با 
ایرنا با اشاره به اقدامات انجام شده در استان 
برای شناسایی و احیای واحدهای صنعتی 
غیر فعال، اظهار داشت: از اواسط سال ۹۸ با 
مشارکت بخش خصوصی و خانه صنعت، 
معدن و تجارت یک گروه کاری با عنوان 
»راه اندازی مجدد واحدهای راکد و نیمه 
راکد در استان اصفهان« تشکیل و اقدامات 
قابل توجهی با همکاری سازمان صنعت، 
معدن و تجارت و شــرکت شهرک های 

صنعتی انجام شد.
سید حسن قاضی عسگر با بیان اینکه خانه 
صنعت، معدن و تجارت در این گروه کاری 
به روش دقیق و جدیدی برای رصد آخرین 
وضعیت واحدهــای صنعتی و تولیدی و 
شناســایی واحدهای راکد دست یافت 
است، افزود: اطلاعات مربوط به واحدهای 
صنعتــی و معدنی اســتان در یک بانک 
اطلاعات جمع آوری و با توجه به تعاریف 
صورت گرفته برای واحدهای فعال، نیمه 
فعال و راکد، وضعیــت هریک از واحدها 

تعیین و ثبت خواهد شد.
وی با بیان اینکه در این گــروه کاری در 
سال گذشته یکهزار و ۱۷۰ واحد صنعتی 
راکد و نیمه فعال شناســایی شد، گفت: 
یکی از مهمترین اهداف تشکیل این گروه 
کاری این اســت که مشکلات واحدهای 

راکد و نیمه فعال احصا و برای رفع آنها با 
توجه به ظرفیت های استان، اقدام شود به 
عنوان مثال به آنها برای فروش محصولات 
یا اجرایی شــدن ایــده اقتصادی کمک 

می شود.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
اصفهان با بیان اینکــه هماهنگی خوبی 
بین خانه صنعت، معدن و تجارت که یک 
سازمان مردم نهاد اقتصادی به شمار می آید 
و ارگان های مربوطــه در اصفهان برای 
بررســی وضعیت واحدهای راکد و نیمه 
فعال به وجود آمده است، افزود: تعدادی از 
واحدهای صنعتی راکد با مشکلات اساسی 
و حاد مانند عدم توجیه اقتصادی فعالیت یا 
متناسب نبودن محصولات آنها با نیازهای 

کشور مواجه هستند.

  احیــای ۹00 واحــد صنعتی در 
اصفهان در 2 سال گذشته

معــاون اســتانداری اصفهان بــا اظهار 
امیدواری از اینکه با تداوم همکاری بین 
بخش خصوصی و دســتگاه های اجرایی 
دولت هرچه زودتر واحدهای صنعتی غیر 
فعال و راکد در استان فعال شوند، تاکید 
کرد: در ۲ سال گذشته با اقدامات خوب 
انجام شده حدود ۹۰۰ واحد راکد به چرخه 

تولید بازگشتند.
به گفته وی، یکی از دلایل خاموشی ها و 
قطع برق در ماه های اخیر راه اندازی و آغاز 
به کار برخی از واحدهای صنعتی راکد بود 
که به افزایش میزان مصرف برق منجر شد.

وی با اشاره به اینکه همدلی، هماهنگی و 
عزم جدی بین مسوولان دولتی و مدیران 
بخش خصوصــی برای رفع مشــکلات 
واحدهای صنعتی وجود دارد، تصریح کرد: 
هر یک از واحدهای صنعتی راکد دارای 
مشکلات خاص خود هســتند که برای 
آنها باید اقدامات جداگانه ای انجام داد و 
امیدواریم این حرکت در دولت سیزدهم 

با توان بیشتری ادامه یابد.
قاضی عسگر یکی از نیازهای اساسی کشور 
در روزهای در پیش رو برای حل مسائل 
و مشــکلات واحدهای صنعتی و احیای 
واحدهای راکد را بهبود فضای کسب و کار 
خواند و گفت: بوروکراســی اداری )کاغذ 
بازی( یکی از موانع جــدی برای فعالان 

اقتصادی است که باید حذف شود.

وی اعطای برخی تســهیلات و کمک ها 
مانند کاهش مالیــات را برای واحدهای 
صنعتی ضروری دانست و افزود: فعالیت 
تعدادی از واحدهای صنعتی نیز با توجه 
به افزایش نرخ ارز و توجیه پذیر شــدن 
تولید در آنها، رونق یافت و دولت نیز در این 

زمینه به آنها کمک کرد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
اصفهان یکی از اقدامات ضروری که نیاز 
است دولت سیزدهم به آن توجه کند را 
حذف یارانه های کور و غیر هدفمند عنوان 
و اضافه کــرد: یارانه های غیر هدفمند به 
افزایش مصرف بی رویــه به دلیل پایین 
بودن قیمت کالاهای یارانه ای و گسترش 

قاچاق منجر می شود.
وی همچنین بر تک نرخی شدن ارز تاکید 
کرد و اظهار داشــت: لازم است ارز چهار 
هزار و ۲۰۰ تومانی نیز برای برخی از کالاها 
مانند دانه های روغنی و تجهیزات پزشکی 
حذف شود تا واحدهای تولیدی داخلی 
بتوانند محصولات خود را به خوبی عرضه 

کنند.

  رصد واحدهای صنعتی در اصفهان 
با منتورینگ

مدیر دفتــر مطالعات کاربــردی خانه 
صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان 
نیز در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با اشاره 
به چگونگــی فعالیت گــروه کاری »راه 
اندازی مجــدد واحدهای راکــد و نیمه 
راکد اصفهان« بیان کــرد: در این گروه با 
استفاده از روش های استاندارد و مبتنی بر 
»مِنتورینگ « به رصد واحدهای صنعتی 
 و تولیدی و احصا مشکلات آنها پرداخته

 می شود.
» منتورینگ فرآیندی است که در آن یک 
فرد باتجربه، هدایت و حمایت یک فرد کم 

تجربه را برعهده می گیرد.«
زهرا صفاییان توضیــح داد: در این روش 
با دعوت از مدیران چند کارخانه و واحد 
صنعتی و تشکیل یک جلسه گفت و گو 
بین آنها به جمع آوری و بررسی مشکلات 
مختلف این واحدها پرداخته و سپس با 
استفاده از مشاوره ها و نظرات تخصصی 
و هماهنگی بین دســتگاه های اجرایی، 
راهکارهایی متناسب با مسائل مطرح شده 

به آنها پیشنهاد یا اجرا می شود.

نگاه امید به برنامه های دولت سیزدهم است؛  

عزم جدی اصفهان برای احیای واحدهای صنعتی راکد

 اصفهان به عنوان یکی از مولدترین استان های کشور در بخش 
صنعت و تولید، عزم خود را برای رصد و احیای واحدهای صنعتی 
راکد و غیر فعال با مشارکت بخش خصوصی جزم کرده است و 

نگاه امید به برنامه های دولت سیزدهم برای تقویت آنها دارد.

       تعدادی از واحدهای صنعتی راکد با مشکلات اساسی و حاد مانند عدم توجیه اقتصادی فعالیت یا متناسب نبودن محصولات آنها با نیازهای کشور مواجه هستند

ایرنا
گـــزارش
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رفع تصرف ۱200 مترمربع از اراضی ملی 
رئیس اداره راه و شهرســازی شهرستان 
کاشــان از اجرای حکم قضایی برای رفع 
تصرف یکهزار و 200 مترمربع از اراضی ملی  
این شهرستان و تخریب ساخت و سازهای 

غیرمجاز در آن خبر داد. 

مجتبی آراسته رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان کاشان با اشاره به 
اقدامات انجام یافته در رفع تصرف اراضی ملی این شهرستان، اظهار کرد: 
با تلاش های بعمل آمده ضمن تشدید در حفاظت اراضی و پیشگیری 
از وقوع تصرفات، نسبت به اجرای احکام قضایی از اراضی ملی اقدام و به 

بیت المال بازگردانده شد.
وی با بیان اینکه اداره راه و شهرســازی شهرســتان کاشــان پس از 
شناســایی تعرض به اراضی ملی این شهرســتان، اقــدام به تنظیم 
شــکواییه کرد گفت: احــکام قضایی بــرای رفع تصرف یــک هزار و 
۲۰۰ مترمربع از اراضی دولتی اجرا شــد و براین اســاس ســاخت و 
 ســازهای غیرمجاز در آن تخریب و نســبت به امحا آثار تصرف اقدام

 شد.
رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان کاشان ارزش این قطعه زمین 
را بالغ بر ۱۵ میلیارد ریال بیان کــرد و افزود: این حکم به دنبال پایش 
مستمر اراضی دولتی و در راســتای تثبیت حقوق عمومی، ممانعت از 
تعرض به اراضی دولتی و بیت المال و جلوگیری از تخریب اراضی ملی 

صادر و اجرا شد.
وی با بیان اینکه رسیدگی به موضوع زمین خواری یکی از اولویت های 
این اداره است اذعان داشــت: اداره راه و شهرسازی شهرستان کاشان 
در راســتای برخورد با پدیده زمین خواری و تخریب و تصرف اراضی 
 ملی به ســرعت عملیات قلع و قمع و رفع تصــرف را با قاطعیت انجام

 می دهد.آراسته عنوان کرد: از مردم خواسته شــده تا قبل از هرگونه 
ساخت و ساز، استعلام های لازم از دستگاه های ذی صلاح دریافت کنند 
تا ناخواسته و یا به  صورت عمدی به اراضی ملی تجاوز نکنند چرا که این 
موضوع ضمن تشکیل پرونده های قضایی و تخریب بنا های احداثی، آنها 

را متحمل زیان می کند.

نماینده مردم سمیرم درمجلس شورای اسلامی:  

 تسهیلات مشاغل خانگی
 در سبد اهالی فرهنگ

برای حمایــت از هنرمندان 
اصفهانی در قالب مشــاغل 
خانگی ۷۷ میلیــارد تومان 
تسهیلات وام پیش بینی شده 

است.

خبرگــزاری  گــزارش  بــه 
صدا و ســیما، مرکز اصفهان؛ مدیرکل فرهنگ وارشــاد اســلامی اســتان 
اصفهــان در گفتگو بــا خبرنــگار خبرگزاری صداوســیما، ســاماندهی و 
حمایت از مشــاغل خانگــی اهالی فرهنــگ و هنر را از طرح هــای مطلوب 
دولت در ســال ۸۹ معرفــی کرد و گفــت: خانواده هــا برخــوردار از هنر، 
حرفه و مهارت هــای که از فعالیــت خارج از خانــه برای این افــراد امکان 
 پذیر نیســت با حمایت دولت می توانند از تســهیلات وام مشــاغل خانگی

 بهره مند شوند.
حجت الاســلام رمضانعلی معتمدی افزود: هنرمنــدان دارای مجوز فعالیت 
خانگی می توانند از اعتبار ۱۰ میلیون تومانی تا ســقف صد میلیون تومانی با 

کارمزد چهار درصد بهره مند شوند.
وی گفت: هنرمنــدان می توانند در حدود ۱۳۵ رشــته هنــری وفرهنگی 
برای دریافت وام مشــاغل خانگی در ســامانه ی مشــاغل ثبت نــام کنند و 
 بــا اشــتغالزایی چند نفر تــا ســقف دو میلیارد تومــان از تســهیلات وام

 بهره مند شوند.

گــــزارش

تسهیلات

دستگیری لیدر و 5 عضو یک شرکت هرمی خارجی 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان از دستگیری لیدر و ۵ عضو یک 
شــرکت هرمی خارجی  در عملیات ویژه و ضربتی کارآگاهان این پلیس خبر 
داد.سرهنگ   حسین ترُکیان بیان داشت: کارآگاهان پلیس آگاهی فرماندهی 
انتظامی استان اصفهان در اجراي مرحله سوم طرح مبارزه با شرکت هاي هرمي و 
بازاریابي شبکه اي غیر مجاز با اشرافیت و هوشمندی خود دریافتند فردی در شهر 
اصفهان اقدام به عضو گیری برای یک شرکت هرمی خارجی می کند.وی افزود: 
بلافاصله کارآگاهان وارد عمل شده و با انجام یک سری اقدامات خاص پلیسی 
وی که یکی از لیدرهای اصلی شرکت مذور بود را شناسایی و طی هماهنگی با 
مقام قضائی دستگیر کردند. رئیس پلیس آگاهی استان اصفهان عنوان داشت: 
متهم در تحقیقات صورت گرفته عنوان کرد چندین نفر را وارد شــرکت کرده 
 و بابت این کار مبالغی را به عنوان ســود و پورسانت از شــرکت مذکور دریافت 

کرده است.

پلیس راه شاهین شهر، ایستگاه پایانی محموله افیونی 
فرمانده انتظامی شهرستان شاهین شهر و میمه از توقیف یک دستگاه خودروی 
سواری تیبا حامل ۱۰۰ کیلو تریاک در عملیات ماموران این فرماندهی خبر داد. 
سرهنگ  علی صادقی  بیان داشت: ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی 
انتظامی شهرستان شاهین شهر و میمه در پی اطلاع از اینکه یک قاچاقچی مواد 
مخدر قصد دارد محموله ای از مواد افیونی را از مرزهای شرقی کشور به سمت 
تهران منتقل کند موضوع را در دســتور کار خود قرار دادند.وی افزود: ماموران 
بلافاصله در ایستگاه پلیس راه شاهین شهر – کاشــان مستقر و حین کنترل 
خودروهای عبوری به یک دستگاه خودروی سواری تیبا که از استان های شرقی 
کشور به سمت تهران در حرکت بود مشــکوک و آن را متوقف کردند.فرمانده 
انتظامی شهرستان شاهین شهر و میمه عنوان داشــت: در ادامه ماموران طی 
هماهنگی با مقام قضائی از خودرو بازرسی کردند که در نتیجه این عملیات مقدار 

۱۰۰ کیلو تریاک کشف شد.
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 با این سه ویتامین 
ناخن های مستحکم و قوی داشته باشید

 ویتامین ها، مــواد معدنی و مواد مغذی به رشــد، تشــکیل و قوّت 
ســلول های ناخن کمک می کنند. در این مطلب سه ویتامین و ماده 
مغذی به شما معرفی می شود که برای داشتن ناخن های سالم و زیبا 

می توانید از آنها استفاده کنید.
۱.آهن

از آنجا که اکسیژن برای سلامت ناخن ها مورد نیاز است، کمبود آهن 
یا کم خونی می تواند منجر به ایجاد شیارهای عمودی در سطح ناخن 
شود یا ناخن های شما را مقعر یا قاشــقی شکل کند. بدن شما آهن 
موجود در غذاهای حیوانی مانند گوشت گاو، مرغ، ماهی و تخم مرغ 
را بهتر از غذاهای گیاهی مانند سبزیجات تیره، بادام زمینی، دانه ها، 

لوبیا و سایر غذاهای غنی شده جذب می کند.
۲.زینک

روی یا زینک برای رشــد ناخن ها ضروری است. مصرف ناکافی روی 
در انحطاط صفحه ناخن شما مؤثر است و باعث ظاهرشدن لکه های 
سفید روی ناخن ها می شــود. پروتئین های حیوانی )مانند گوشت 
گاو، مرغ، ماهی و تخم مرغ( یک راه عالی برای دریافت زینک کافی 
از طریق رژیم غذایی هستند، اگرچه برخی از غذاهای گیاهی )مانند 
سویا، نخود، لوبیا سیاه، آجیل به ویژه بادام و بادام هندی و دانه ها( نیز 

حاوی این ماده معدنی هستند.
میزان توصیه شده برای مصرف زینک، برای مردان و زنان به ترتیب ۱۱ 

میلی گرم و ۸ میلی گرم در روز است.
۳. بیوتین

بیوتین یک ویتامین ب کمپلکس است که با نام های ویتامین ۷B یا 

ویتامین H هم شناخته می شود. این ویتامین به رشد سلولی سالم و 
متابولیسم اسیدهای آمینه ســازنده پروتئین )که برای رشد ناخن 
ضروری هستند(، کمک می کند. میزان مصرف بیوتین توصیه شده 

برای بزرگسالان ۳۰ میکروگرم در روز است.
سخن آخر

در حالی که مصرف انواع ویتامین ها، مــواد معدنی و مواد مغذی در 
رژیم غذایی به رشــد و حفظ ســلامت ناخن کمک می کند، شواهد 
نشان می دهد که مکمل ها به این اندازه تأثیرگذار نیستند. اما بیوتین 
در این زمینه استثنا بوده و مکمل های این ویتامین در روند بازسازی 

ناخن های شکننده مؤثر است.
به طور کلی، اگر می خواهید ناخن های قوی و براق داشــته باشــید، 
حتما انواع میوه، سبزیجات، آجیل و دانه ها و همچنین پروتئین کافی 

و اسیدهای چرب امگا ۳ را در رژیم غذایی خود بگنجانید.
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سخنگوی دانشگاه  علوم 
پزشکی اصفهان تاکید کرد:

اولویت تزریق واکسن 
کرونا، با دوز دومی ها  
یلدا توکلی/ اخبار اصفهان: 
بســیاری از مردم با تــرس ابتلا 
به بیماری کرونا دلتــا در انتظار 
دریافت هر چه زودتری واکسن 
هستند و با تداوم موج پنجم کرونا 
در کشور ، اما هنوز توزیع واکسن 
در اســتانها با ایده ال های خود 
فاصله دارد و روند واکسیناسیون 
آنگونه که باید ســرعت نگرفته 
است ،  از ۱۵ بهمن سال گذشته  
تا امــروز ۴۶ محموله واکســن 
کوویــد-۱۹ از طریــق فرودگاه 
امام خمینی وارد کشور شده ، اما 
آمار مرگ و میر بیماران کرونایی 
در سطح کشور همچنان بالا است 
و تنها راه نجات واکسیناسیون و 
رعایت پرتکل ها است و از همین 
رو مردم نیز در انتظار هستند تا هر 
چه زودتر واکسینه شوند .به دنبال 
تعطیلی مراکز واکسیناســیون 
در طــی روزهای پایانــی هفته 
گذشته بسیاری از افرادیکه دوز 
اول را دریافت کرده بودند و نوبت 
تزریق دوز دومشــان رسیده بود 
از این تعطیلــی ناراضی بودند و 
با گشایش دوباره مراکز و تامین 
واکسن مورد نیاز در حال حاضر 
این مراکز بسیار شلوغ شده است 
این درحالی است که با توجه به 
سرایت پذیری بالای گونه دلتای 
کرونا، همین ازدحام می تواند به 
تشــدید وضعیت شیوع ویروس 

منجر شود.
۸ تا ۹ درصد از محموله های 
واکســن وارده متعلــق به 

اصفهان است 
دکتر آرش نجیمی ســخنگوی 
دانشگاه  علوم پزشــکی استان 
اصفهان در گفتگو با خبرنگار ما 
با تاکید بر اینکه توزیع واکسن بر 
اساس جمعیت تحت پوشش هر 
دانشگاه علوم پزشکی در استان 
ها انجام می شــود گفت: به طور 
متوســط حدود ۸ تا ۹ درصد از 
محموله های واکسن وارد شده به 
کشور به استان اصفهان تعلق می 
گیرد ،البته بعضی وقتها مشکلاتی 
به خاطر محدودیت های کشوری 
در جهت تامین واکسن داریم که 
نمونه بارز آن هفته گذشــته بود 
که به دلیل محدودیت واکســن 
وارد شــده به اســتان اصفهان و 
اتمــام تزریــق آن ، مجبــور به 
غیرفعال کــردن مراکز تجمعی 
در شهرستان اصفهان و یکسری 

از شهرستان های دیگر شدیم . 
اولویت با افرادی اســت که نوبت 
دریافت دوز دوم آنها رســیده 

است 
دکتر نجیمی ادامه داد: در حال 
حاضر نیز واکسن برای دوز دوم 
افرادی که آســتارازینکا و برکت 
زده بودند در اختیار دانشگاه علوم 
پزشــکی قرار گرفته است و  دوز 
دوم سینوفارم نیز به تعداد قابل 
توجه وارد کشور شده و در اختیار 
مراکز ما قرار گرفته است .وی این 
نکته را نیز متذکر شد که در حال 
حاضر در استان اصفهان اولویت 
تزریق واکسن با افرادی است که 
نوبت دریافت دوز دوم آنها رسیده 
است و از همین رو فعلا تزریق دوز 
اول را تا اواسط هفته نداریم . دکتر 
نجیمی افــزود: امیدواریم نوبت 
های دوم عقب افتاده هر چه زودتر  
جبران شود و از همین رو افرادی 
که زمان دریافت دوز دوم آنها فرا 
رسیده و حتی پیامک هم دریافت 
نکرده اند هر چه سریعتر به مراکز 
تجمیعی ما مراجعــه و دوز دوم 

خود را دریافت کنند.
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واکسن سنین دانش  آموزی وارد می  شود
رییس جمعیت هلال احمر با اشاره به جزییات واردات واکسن کرونا تا آبان ماه امسال، گفت: جمعا تا آبان ماه ۹۰ میلیون دُز واکسن 

کرونا وارد کشور می شود.
 کریم همتی درباره روند واردات واکســن کرونا، گفت: با توجه به تماسی که ریاســت جمهوری کشورمان با ریاست جمهوری چین 
داشتند، اتفاق مثبتی افتاد. در عین حال جلسات مربوطه به صورت دو بار در هفته به ریاســت معاونت اول ریاست جمهور تشکیل 

می شود.
وی با بیان اینکه تا آبان ماه ۹۰ میلیون دُز واکسن را از کانال صلیب سرخ وارد می کنیم، افزود: همه دستگاه ها در این کار دخیل هستند 
و جلسات مرتبط هم به ریاست معاون اول رییس جمهور تشکیل می شود.همتی ادامه داد: بر این اساس در شهریور ماه ۲۰ میلیون 
دُز واکسن وارد می شود و قول مساعدی هم داده شــده که از همین کانال ۲۰ میلیون دُز دیگر هم اضافه شود و در شهریور ماه وارد 
کنند. آنچه قطعی است، واردات ۲۰ میلیون دُز واکسن در شهریور ماه و ۳۰ میلیون دُز هم در مهر و آبان ماه وارد می شود که مجموعا 
۸۰ میلیون دُز واکسن می شود.بنابر اعلام صفحه اینســتاگرامی رییس جمعیت هلال احمر، همتی گفت: در عین حال ۱۰ میلیون 
دُز هم مازاد بر این است که برای سنین دانش آموزی ۱۲ تا ۱۸ ســال وارد می شود که بر این اساس جمعا ۹۰ میلیون دُز واکسن وارد 

کشور می شود.

حجم بالای واکسن های وارداتی کرونا در حال ورود به مدار واکسیناسیون است
فرمانده ستاد عملیات مدیریت کرونا در کلان شهر تهران با اشاره به خبرهای بسیار خوب از حجم بالای واکسن های وارداتی کرونا گفت: حجم 
بالای واکسن های وارداتی در حال ورود به مدار واکسیناسیون کشور است. علیرضا زالی در حاشیه راه اندازی مرکز تجمیعی واکسیناسیون 
بیمارستان نیکان سپید در جمع خبرنگاران گفت: این کار لجستیک مطلوب تری برای ما فراهم می آورد. باید با حفظ کرامت شهروندی 
و بدون ازدحام، مردم در مقابل بیماری کرونا واکسینه شوند.وی ادامه داد: تا صبح امروز ۵ میلیون و ۶۱۱ هزار دز واکسن در استان تهران 
تزریق شد.زالی اظهار داشت: از این تعداد کسانی که هر ۲ دز را دریافت کردند، به یک میلیون و ۶۳۰ هزار نفر رسیده است.زالی تاکید کرد: این 
عدد مطلوب ما نیست و باید به سرعت افزایش پیدا کند.دکتر حسین رامندی رییس بیمارستان نیکان سپید نیز به خبرنگار گروه دانشگاه و 
آموزش ایرنا گفت: این مرکز ظرفیت روزانه واکسیناسیون تا ۳ هزار دز را دارد.وی ادامه داد: اگر واکسن مورد نیاز تامین شود می توان ظرفیت 
این مرکز را افزایش داد.رامندی از دست اندرکاران تقاضا کرد که پشتیبانی مناسب واکسن از این مرکز انجام گیرد.وی گفت:  در صورت 
فراهم بودن واکسن، امکان راه اندازی شیفت عصر ) تا ســاعت ۲۰ ( این مرکز وجود دارد.رامندی افزود: در حال حاضر سه واکسن برکت، 
سینوفارم و آسترازنکا در این مرکز وجود دارد. البته آسترازانکا برای کسانی است که می خواهند دز دوم را تزریق کنند.وی خاطرنشان کرد: 
در حال حاضر فرایند واکسیناسیون کمتر از ۱۵  دقیقه برای افراد انجام می شود و پس از تزریق هم به مدت ۱۰ دقیقه در این محل می مانند 

تا عوارضی نداشته باشند.

مدیر کل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه سلامت ایران، میزان 
هزینه بیمه ســلامت برای بیماران کووید ۱۹ از ابتدای شیوع کرونا 

تاکنون را تشریح کرد.
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 حنــان حاجــی محمودی 
گفــت: کل هزینه بســتری 
بیمه شدگان ســازمان بیمه 
سلامت تا خردادماه بالغ بر ۳ 
هزار میلیارد تومان شده است 
که با احتساب ۹۰ درصد سهم 
سازمان و کسر مبالغ خارج از 
تعهد، تا کنون بالغ بر دو هزار و ۳۱۶ میلیارد 

تومان آن پرداخت شده است.
وی ادامــه داد: هزینه های بســتری این 
بیماران در بخش دولتــی به طور میانگین 
۸ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان تمام می شود 
و بســته به نیاز بیماران به ای سی یو، این 
هزینه ها بیشــتر نیز خواهد شد. همچنین 
هزینه بســتری ایــن بیمــاران در بخش 
خصوصی طــرف قــرارداد کــه از طریق 
سامانه سپاس به سامانه رسیدگی سازمان 
ارسال شــده اســت، به طور میانگین ۲۲ 
میلیون تومــان بوده اســت. همچنین در 
بیمارستان های غیر طرف قرارداد با رعایت 
ضوابط مربوطه، امکان محاسبه و پرداخت 
ســهم بیمه پایه هزینه های بستری برای 
صندوق های بیمه پرداز در قالب خســارت 
متفرقه با ارائه اســناد مثبته )صورتحساب 

بستری و ضمائم( فراهم است.
مدیر کل دفتر خدمات تخصصی سازمان 
بیمه ســلامت ایران با بیان اینکه میانگین 
سهم سازمان پرداختی در سال جاری بابت 
هر پرونده بســتری درمان کرونا معادل ۶ 
میلیون و ۷۰۰ هزار تومان بوده است، گفت: 
با توجه به اینکه تعهد سازمان های بیمه گر 
براساس تعرفه های دولتی است، پرداخت 
بیمه شده )بدون احتساب بیمه تکمیلی( از 
حداقل ۱۰ درصد در بخش دولتی و حداکثر 

۷۰ درصد در بخش خصوصی متغیر است.
حاجی محمودی با اشاره به اینکه تاکنون 
۶۵ میلیارد تومان هزینه داروی رمدسیویر 
و ۱۵ میلیارد تومان هزینــه داروی فاوی 
پیراویر در بخش ســرپایی در قالب نسخه 
الکترونیک به داروخانه های طرف قرارداد 
پرداخت شده اســت، گفت: هزینه داروی 
پرونده های بستری تا خردادماه بالغ بر ۷۶۱ 
میلیارد تومان شده است که این هزینه ها در 
چندین نوبت برای تأمین نقدینگی مورد نیاز 
برای داروهای کرونا به صورت علی الحساب 
به بیمارستان های طرف قرارداد پرداخت 
شده اســت.به گفته وی، هزینه ی داروی 
رمدسیویر برابر ضوابط ابلاغی به سازمان و 
پروتکل های ابلاغی وزارت بهداشت ابتدا تا 
سقف قیمت ۷۰۰ هزار تومان تحت پوشش 
سازمان قرار گرفت و پس از آن با تمهیدات 
انجام شده، قیمت تولید داخل این داروها 
در یک مرحلــه به ۵۵۰ هــزار تومان و در 
مرحله بعدی به ۳۷۰ هــزار تومان کاهش 
پیدا کــرد. هزینه های ایــن دارودر بخش 
بستری به میزان ۹۰ درصد و در داروخانه 
سرپایی منوط به ممهور شدن نسخه به مهر 
بیمارستان به میزان ۷۰ درصد تحت پوشش 

سازمان قرار دارد.
مدیر کل دفتر خدمات تخصصی سازمان 
بیمه ســلامت ایران با بیان اینکه در بخش 
سرپایی به دلیل عدم امکان تفکیک دقیق 
هزینه ها و خدمات )ویزیت، دارو، اســکن، 
آزمایش و …( تعییــن میزان دقیق هزینه 
و میانگین ریالی آن دشــوار است، افزود: 
در حوزه پاراکلینیک سرپایی، برای تست 
پی سی آر تشــخیص کرونا تاکنون مبلغ 
۷۰ میلیارد تومان و برای اسکن ریه مرتبط 
به این بیمــاری مبلغ ۶۰ میلیــارد تومان 
هزینه به عنوان سهم سازمان بیمه سلامت 
ثبت شده اســت.وی افزود: پیرو اوامر مقام 
معظم رهبری پوشش تعرفه دولتی تست 
تشــخیص کرونا با رعایت ضوابط مربوطه 
از ۷۰ درصد بــه ۱۰۰ درصد افزایش یافته 

است.
حاجی محمودی گفــت: اقدامات مقتضی 
در راستای پوشش هزینه خدمات درمانی 
مرتبط از جمله پوشــش تخت های جدید 
مراقب تهای ویژه و همچنین اقدامات اجرایی 
در زمینه کاهش تردد بیمه شدگان و تسهیل 
در دریافــت خدمات به عمل آمده اســت.

مدیرکل دفتر خدمات تخصصی ســازمان 

بیمه سلامت ایران بیان کرد: اخیراً داروی 
توسیلیزوماب نیز جهت درمان بیمه شدگان 
مبتلا به کرونا در بخش بســتری بر اساس 
راهنمای بالینی ابلاغی وزارت بهداشت برای 
بیماران در فاز التهابی شدید و هیپوکسی 
مقاوم که به کورتیکواستروئید پاسخ نداده 

اند به تعهدات سازمان افزوده شده است.
وی به پذیرش فعالیت آن دسته از پزشکانی 
که به واسطه شیوع بیماری کرونا با صدور 
مجوز دانشــگاه علــوم پزشــکی مبنی بر 
جابجایی بخش های عادی بیمارســتان به 
سایر بیمارستان های غیر دانشگاهی، در آن 
مراکز فعالیت می کنند اشاره کرد و گفت: 
امکان مراجعه بیمه شــدگان صندوقهای 
مشمول یارانه خدمات تشخیصی - درمانی 
به مراکــز غیــر دولتی کــه در چارچوب 
تفاهمنامه با دانشــگاه های علوم پزشکی و 
رعایت ضوابط تعریف شده از جمله تعرفه 
دولتی، به عنوان بخش دولتی برای درمان 
بیماری کرونا یا سایر بیماری ها معرفی شده 
اند و تمدید مهلت پذیرش اسناد خسارت 
متفرقه بیمه شدگان از دیگر اقداماتی است 
که سازمان بیمه ســلامت ایران انجام داده 

است.

صفر تا صد هزینه های بیماران کرونایی
داروی تقلبی درمان قارچ سیاه در بازار آزاد

سازمان غذا و دارو با اعلام اینکه داروی آمفوتریسین که برای درمان قارچ سیاه 
بیماران مبتلا به کرونا مصرف می شود تامین شده است، نسبت به وجود نمونه 

تقلبی این دارو هشدار داد.
با افزایش موارد ابتلا به قارچ سیاه در بیماران مبتلا به کرونا دلتا، طی هفته های 
گذشته میزان مصرف دوماهه کشور طی یک هفته به اتمام رسید که اقدامات 
فوری جهت واردات و جایگزین این دارو صورت گرفته و در تمامی داروخانه 

های منتخب توزیع شد.
همچینین متاسفانه طی هفته های اخیر، همزمان با کمبود مقطعی این دارو 
افراد ســودجو مبادرت به فروش داروهای تقلبی با برچسب داروی اصلی و 
قیمت ۱۰ تا ۲۰ برابری می کردند که علاوه بر کلاهبرداری از خانواده بیماران، 

جان آنان را نیز به خطر می انداختند.
لذا به مردم توصیه می شود داروی مورد نظر خود را تنها از داروخانه ها و پس 
از استعلام از سامانه TTAC به آدرس www.ttac.ir تهیه کرده و به هیچ عنوان 
برای تهیه داروی خود به بازار آزاد مراجعه نکنند، چرا که هیچ تظمینی برای 

اصالت و سلامت این داروها وجود ندارد.

فیت بودن ماسک مهمتر از نوع آن است
مشاور ارشد رئیس دانشگاه علوم پزشــکی کرمان با بیان اینکه فیت بودن و 
چسبیدن ماسک به طور کامل به صورت و نداشتن درز مهمتر از نوع ماسک 
است گفت: استفاده از یک ماسک پزشکی و یک ماسک پارچه ای بهترین حالت 
استفاده از ماسک است.نوذر نخعی افزود: به جای ماسک پزشکی سه لایه روی 
هم، از یک ماسک پزشکی و یک ماسک پارچه ای اســتفاده شود بسیار بهتر 
است و ضمن رعایت فاصله اجتماعی، بهترین اقدام برای پیشگیری از ویروس 
کرونا به شمار می رود.وی توضیح داد: جاما )مجله انجمن پزشکی آمریکا( که 
جزو معتبرترین مجلات پزشکی دنیاست و در سال ۲۰۲۱ چاپ شده، تاکید 
می کند آنقدر که فیت بودن ماسک مهم است نوع آن مهم نیست و این مهم 
در درجه دوم قرار می گیرد.نخعی تاکید کرد: ماســک باید به گونه ای باشد 
که هوا از اطراف آن و قسمت هایی که با پوست صورت در تماس است، عبور 
نکند.مشاور ارشد رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان ادامه داد: همین مقاله 
توصیه می کند استفاده از ۲ ماسک اثر بیشــتری در پیشگیری از کرونا دارد 
به شرط آنکه هر ۲ ماسک پزشکی نباشند زیرا این اقدام چندان دردی را دوا 
نمی کند.وی تاکید کرد: زمانی از ۲ ماسک ۲ لایه پزشکی استفاده می کنیم 
۶ لایه تکراری داریم که مشــکلی را حل نمی کند.نخعی گفت: نقطه ضعف و 
پاشنه آشیل ماسک پزشکی می تواند بیرون آمدن و داخل شدن هوا از ۲ طرف 

صورت و پل بینی باشد.
ماسک پزشکی و ماسک ان ۹۵ هم خیر

دکترای تخصصی پزشــکی اجتماعی افزود: استفاده از ماسک ان ۹۵ بر روی 
ماسک پزشکی نیز مانند ماسک پزشکی و ماسک پارچه ای جوابگو نخواهد بود 

زیرا مهم این است که ماسک فیت باشد.
قبل از حضور در جامعه ماسک را آزمایش کنید

نخعی تصریح کرد: تست و آزمایش کردن ماسک در ابتدای استفاده و قبل از 
حضور در جامعه مهم است.وی گفت: برای امتحان کردن ماسک ۲ دست خود 
را ۲ طرف صورت قرار دهید و هوا را از دهان با فشار خارج کنید اگر هوا بیرون 
بیاید ماسک فیت و جذب نیست.این کارشــناس افزود: بعد آن ۲ دست خود 
را روی پل بینی قرار دهید و فوت کنید، اگر هوا بیرون آمد این ماسک جذب 

صورت شما نیست و می تواند شما را در محیط آلوده مبتلا کند.
آشنایی با ساختار ماسک سه لایه

وی افزود: ماسک شامل سه لایه است، فیبرهای داخل لایه وسط بسیار نازک 
و به هم چسبیده هستند و اجازه نمی دهند ذرات ریز از ماسک عبور کنند، آب 
هم از این لایه رد نمی شود.مشاور ارشد رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان 
تصریح کرد: لایه بیرونی ماسک اجازه رد شدن ذرات درشت را نمی دهد و لایه 

داخلی نیز رطوبت دهان را می گیرد.
وی اظهار داشت: لذا ماسک سه لایه ماسک خوبی برای پیشگیری از ابتلا به 

کروناست اما نکته مهم ماسک فیت بودن آن است.

گزارش

مدیر کل دفتر خدمات 
تخصصی سازمان بیمه 

سلامت ایران با بیان 
اینکه میانگین سهم 
سازمان پرداختی در 
سال جاری بابت هر 

پرونده بستری درمان 
کرونا معادل ۶ میلیون 

و ۷00 هزار تومان 
بوده است، گفت: با 

توجه به اینکه تعهد 
سازمان های بیمه گر 
براساس تعرفه های 

دولتی است، پرداخت 
بیمه شده )بدون 

احتساب بیمه 
تکمیلی( از حداقل ۱0 

درصد در بخش دولتی 
و حداکثر ۷0 درصد در 
بخش خصوصی متغیر 

است.

سبک زندگی

واکسن های مناسب برای دُز سوم واکسیناسیون کرونا 
عضو کمیته ملی واکسن کرونا ضمن پاسخ به پرسش های متداول پیرامون 
تزریق واکسن کرونا، در عین حال مطلوب ترین شیوه انجام واکسیناسیون 

کووید۱۹ را تشریح کرد.
 دکتر مصطفی قانعی درخصوص صحبت هایی که پیرامون تزریق دُز سوم یا 
یادآور واکسن کرونا مطرح می شود، گفت: از منظر جهانی و بنابر اعلام آقای 
تدروس _ رئیس سازمان بهداشت جهانی اول باید همه جمعیت جهان بتوانند 
واکسن دریافت کنند و بعد سایر کشورها دُز سوم را به شکل همگانی تزریق کنند 
بنابراین؛ ایشان تقاضا کردند تزریق دُز سوم صورت نگیرد تا حداقل دُز اول و دوم 

واکسن به دست کشورهای دیگر برسد.
وی افزود: از سوی دیگر در ۱۲ آگوست ۲۰۲۱ سازمان غذا و داروی آمریکا اعلام 
کرد کسانی که نقص سیستم ایمنی دارند دُز سوم واکسن را تزریق کنند و در 
نهایت ۳۰ آگوست  ۲۰۲۱ نیز مدیر منطقه اروپای سازمان بهداشت جهانی اعلام 
کرد دُز سوم فقط برای محافظت از آسیب پذیرترین افراد مانند کادر درمان فعال 
در بخش های بیمارستانی و ICU  ها است؛ لذا این تصمیم جهانی است که این 

گروه دُز سوم را دریافت کنند.
کدام واکسن ها برای دُز سوم مناسب هستند؟

او تاکید کرد: دُز یادآور سبب تقویت سیستم ایمنی در برابر ویروس می شود؛ اما 
تصمیم ایران و حتی کشورهایی که واکسن به اندازه کافی دارند این نیست که 
دُز سوم را به همه تزریق کنند. به نظر می رسد مطلوب ترین نوع واکسن برای دُز 
سوم، واکسن های پروتئینی باشد. همچنین چنانچه واکسن MRNA ایران هم 

به نتیجه برسد آن هم مطلوب خواهد بود.
وی افزود: انجام آزمایش خون و بررسی تیتر آنتی بادی بدن فرد هیچ کاربردی 

در تصمیم گیری برای دُز سوم ندارد.

نیاز به ۱۱۶ میلیون دُز واکسن برای واکسیناسیون گروه هدف
قانعی درباره واکسیناســیون گروه هدف در کشور گفت: وقتی از گروه هدف 
برای واکسیناسیون صحبت می کنیم منظورمان ۷۰ درصد جمعیت است که 
حدودا ۵۸ میلیون نفر می شوند. در وهله اول واکسن به اندازه کافی و در وهله 
دوم به تزریق به اندازه کافی نیاز داریم؛ بنابراین برای واکسیناسیون جمعیت 
هدف ۱۱۶ میلیون دُز واکسن نیاز داریم. بر اساس آمار فعلی حدود ۲۹ تا ۳۱ 
میلیون دُز واکسن وارداتی داشتیم و این یعنی به ۸۰ میلیون دُز واکسن دیگر 

برای واکسیناسیون ۷۰ درصد جمعیت نیاز داریم.
تاخیر در تزریق دُز دوم، اثربخشی واکسن را زیر سوال می برد؟

قانعی در ادامه صحبتهایش درباره بروز تاخیر در دریافت دُز اول و دوم برخی 
برندهای واکسن کرونا به دنبال کمبود موقتی آن، تصریح کرد: زمان در نظر 
گرفته شده بین ۲ دُز پیشنهادی است که در بروشور واکسن نوشته شده است 
و نگاه می کنند ببینند تیتر آنتی بادی دوز اول چه زمانی رو به کاهش می گذارد 
تا آن زمان تزریق دُز دوم شود؛ اما این به معنای این نیست که کسانی که یک دُز 
واکسن زدند اثر دُز اول از بین رفته است؛ بلکه یک زمان مطلوب برای تزریق دُز 
دوم وجود دارد که همانی است که گفته شده است، اما وقتی واکسن در دسترس 

نباشد و تاخیر ایجاد شود به معنای عدم کارایی دُز اول نیست.
وی در ادامه تاکید کرد: همیشه دولت، رسانه و... بر این امر متمرکز شدند که چه 
زمانی واکسن به دستمان می رسد و تولید کنندگان داخلی چه زمانی واکسن 
می سازند و هیچ وقت این سوال از دولت مطرح نمی شود که آیا شما مثل بقیه 
دنیا آمدید واکسن پیش خرید کنید که واکسن سازهای داخلی بتوانند ماده اولیه 
را در حجم انبوه وارد کرده و دپو کنند تا نگرانی نداشته باشند؟ این استراتژی ها 

فقط فشار را به سمت فناوران و تولید کنندگان وارد کرده است.

چرا ایران در چندین پلتفرم برای ساخت واکسن کرونا اقدام کرد؟
وی افزود: نکته دیگری که در رسانه منعکس می شود این است که 
می گویند چرا چندین پلتفرم ساخت واکسن را در داخل آغاز کردند 
و پول بیت المال را هزینه کردند؛ خواهشم این است آنهایی که 
حساب و کتاب بیت المال دستشان است بگویند تابحال چقدر 
پول در حمایت از این واکســن ها هزینه کردیم؟ دولت پولی 
نداده است، همه آنچه هزینه شد وام بوده است و جز از بخش 
دولتی ) واکسن پاستور، رازی و وزارت دفاع( حمایت جدی 

از فناوران نشده است.
لزوم اتمام واکسیناسیون عمومی تا بهمن ماه

وی افزود: با توجه به اینکه ارقام اعلام شــده برای تولید داخل محقق نشد، 
پیش بینی این است که اگر در انتهای شهریور از شرکت شفافارمد ۳ میلیون دُز 
واکسن برکت داشته باشیم و در انتهای مهر هم ۳ میلیون دُز برکت، یک میلیون 
دُز پاستوکووک و ۳ میلیون دُز اسپایکوژن داشته باشیم؛ جمعا ۷ میلیون دُز 
واکسن خواهیم داشت. همچنین شاید اواخر آبان ماه ۹ میلیون دُز واکسن، در 
انتهای آذر ۱۰.۵ میلیون دُز و اوایل دی هم ۲۰ میلیون دُز به دستمان برسد و 
همینطور ماهی ۲۰ میلیون دُز واکسن تا آخر از جمیع واکسن سازها در اختیار 
داشته باشیم. این یعنی اگر برای ۳ ماه زمستان ۶۰ میلیون دُز در نظر بگیریم و 
در پاییز حدودا ۲۶ میلیون دُز واکسن داشته باشیم، به جمع حدود ۸۰ میلیون 
دُز می رسیم. اگر روند فعلی واردات ادامه پیدا کند و مشکلی پیش نیاید می توان 
با افزایش میزان واکسیناسیون در بهمن ماه جمعیت هدف را واکسینه کرده و 
به اتمام برسانیم. ما اواخر اسفند واکسن به اندازه کافی از تولید داخل داریم ولی 
از ابتدای دی ماه باید با ترکیب واردات و تولید داخل کاری کنیم که بهمن ماه 

واکسیناسیون 
عمومی را تمام کنیم.

هدف گذاری برای کاهش بیماران در سال آینده
وی تاکید کرد: مطلوب ترین شکل واکسیناسیون این است که ظرف ۳ ماه 

کل جمعیت را واکسینه کنید؛ زیرا کسانی که فروردین ۱۴۰۰ واکسن زدند 
ممکن است در اسفندماه آنقدر مصونیت نداشته باشند نسبت به کسی که دی 
ماه واکسن تزریق کرده است؛ لذا توصیه می کنیم امسال برای پیشگیری از مرگ، 
واکسیناسیون انجام شود و با توجه به افزایش تولید داخل، سال آینده یک برنامه 
واکسیناسیون کوتاه مدت برای کل جمعیت کشور طراحی شود و حتی دُز یادآور 
هم در آن طرح پیش بینی شود تا هدف گذاری مان کاهش تعداد بیماران باشد 
و سال بعد از آن نیز کاری کنیم بیمار سرپایی نداشته باشیم و سال بعدتر بتوان 

زنجیره انتقال بیماری را قطع کرد.
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The company will start with 
an initial investment of $10 
billion, CEO Patrick Pouyanne 
said at the signing ceremony, 
adding that engineering 
work will begin immediately.
Iraqi oil minister Ihsan Abdul 
Jabbar said the first phase 
would include the French 
group's $3 billion investment 
to inject seawater into 
oilfields to enhance crude 
recovery.
Total, he added, will also 
provide $2 billion to build 
a processing plant for gas 

produced at the southern 
fields of West Qurna 2, 
Majnoon, Artawi, Tuba, 
and Luhais.Jabbar said it is 
expected to produce 300 
million cubic feet of gas per 
day (mcf/d) and double that 
after the second phase of 
development.The oil minister 
said that the gas produced 
from Total's project in the 
south would help Iraq cut its 
gas imports from Iran, with 
the domestically produced 
gas is also cheaper than the 
Iranian gas.

Weekly value 
of trade up 
47% in Iran 
Mercantile 
Exchange
 Over 2.231 million 
tons of commodities 
worth more than 
150 trillion rials 
(about $3.571 
billion) were traded 
at Iran Mercantile 
Exchange (IME) 
in the past Iranian 
calendar week (ended 
on Friday), which 
shows a 47-percent 
rise in value and a 
250-percent growth 
in weight of the traded 
goods, as compared to 
its previous week.
As reported by the 
IME’s Public Relations 
and International 
Affairs Department, 
the exchange sold 
1.717 million tons of 
commodities on its 
metals and minerals 
trading floor.
The next trading 
floor was the oil and 
petrochemical on 
which the exchange 
saw trade of 499,076 
tons of commodities.
Furthermore, in the 
agricultural trading 
floor of the IME, more 
than 250 kilograms of 
saffron was traded by 
the customers.
It's worth noting that 
the IME played host to 
trade of 15,043 tons 
of commodities on its 
side market as well.The 
value of trades at Iran 
Mercantile Exchange 
in the previous Iranian 
calendar year (ended 
on March 20) rose 108 
percent compared to 
the preceding year.
During the past year, 
about 3.5 quadrillion 
rials (about $83.5 
billion) worth 
of commodities 
were traded at the 
mentioned market.
In the past year, several 
new records were 
achieved in terms 
of the volume and 
value of transactions 
in the mentioned 
market’s various 
floors including the 
industrial, petroleum, 
and petrochemical 
floors.IME is one of 
the four major stock 
markets of Iran, the 
other three markets 
are Tehran Stock 
Exchange (TSE), Iran's 
ove r - t h e - c o u n te r 
(OTC) market known 
also as Iran Fara 
Bourse (IFB), and 
Iran Energy Exchange 
(IRENEX).
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“In the National 
Housing Action Plan, 
it was decided that 
the government 
would build 
400,000 housing 
units, of which the 
share of the Islamic 

Revolution Housing 
Foundation was set at 
138,000 units, and so far, 
we have got land from the 
National Land and Housing 
Organization for 73,000 
units”, Javad Haqshenas 
stated.
About 53,000 applicants 
who registered and their 
files were investigated were 
approved and introduced to 
the bank, and this number 
also paid the initial amount, 
he added.
“We are ready to carry out 
our duties according to the 
plans of the new minister 
of transport and urban 
development”, the official 
further stressed.
The deputy speaker of the 
parliament has recently 
said that by using the land, 
facilities and the capacity 
of the private sector, it is 
possible to build one 
million housing units in the 
country.
Speaking in a TV interview 
on August 29, Ali Nikzad 
referred to the plan 
for surge in housing 
construction, and said that 
the MPs presented the plan 
to the parliament, which 
became law yesterday.
He continued by pointing 
out that this plan is very 
progressive; in this plan, 
the issue of land and the 
transfer of government 
lands to the Ministry of 
Transport and Urban 

Development was 
accelerated.
Also, the deputy Head of 
Iran’s Mass Construction 
Association Iraj Rahbar has 
recently said the country’s 
contractors are capable of 
constructing one million 
housing units a year if the 
necessary funding and land 
is provided.
Mentioning a plan for 
the construction of 
one million affordable 
housing units per year 
by the new government, 
Rahbar said: “allocating 
land and financing are two 
important factors for the 
successful implementation 
of any housing project, and 
if these two are provided, 
building one million 
housing units per year will 
be easily possible.”
The official noted that over 
the last three years, many 
efforts have been made to 
allocate the needed land for 
housing projects including 
the National Housing 
Action Plan to the Ministry 
of Transport and Urban 
Development, but the land 
has not been provided as 
needed.
Rahbar further stressed 
that there are different 
ways to attract financial 
resources for housing 
construction projects 
including the use of private 
sector potentials.
If the trust between the 
private sector and the 

government is restored, the 
issue of taxation on housing 
projects is resolved and the 
government’s dues to the 
private sector contractors 
are paid on time, mass 
builders will be more 
motivated to participate 
in construction projects, 
he said.
The official noted that 
private sector investors 
have huge resources that 
can be guided into mass 
construction projects if 
they are encouraged and 
appropriate incentives 
are considered by the 
government.
Referring to the recent 
rise in the prices of cement 
and steel as main items 
used in construction, he 
continued: "The rise in the 
prices of cement and steel 
is one of the obstacles in 
housing production that the 
government must address; 
the government has 
provided all the necessary 
facilities including cheap 
energy for the cement and 
steel production units, but 
we see that such products 
are exported instead of 
being supplied to the 
domestic market.”
In early August, Mahmoud 
Mahmoudzadeh, deputy 
transport, and urban 
development minister 
announced that planning 
has been made and 
preparations have been 
done to start constructing 

1.3 million affordable 
housing units across the 
country.
Mahmoudzadeh said 
the required regulations 
have been prepared and 
facilities have been created 
to provide land for the 
mentioned housing units 
by the next government.
“With the measures taken, 
the conditions are more 
favorable for the new 
government to begin the 
work,” he noted.
Meanwhile, Iran’s newly 
appointed Transport 
and Urban Development 
Minister Rostam Qassemi 
said his ministry will 
strongly pursue the 
National Housing Action 
Plan during his tenure.
“The implementation and 
completion of the National 
Housing Action Plan, for 
which a lot of efforts have 
been made, will continue 
in the 13th government,” 
Qassemi said on Thursday.
“Providing affordable 
housing for lower classes is 
the priority of the ministry,” 
he stressed.
Underlining some of his 
ministry’s major plans 
during his office, the 
official said: “Strengthening 
various sectors of transport 
including land, air, sea and 
rail will be on the agenda 
and we will try to increase 
the share of transport in the 
country’s Gross Domestic 
Product.”

Over 10m subscribers 
covered by free electricity 
program since late May
 Iranian Energy Ministry's Spokesman for Electricity 
Industry Mostafa Rajabi Mashhadi announced that 
over 10 million subscribers have been covered by 
the free electricity program since the third Iranian 
calendar month Khordad (May 22).
Noting that this group has consumed less electricity 
than the consumption pattern, he added: "Since the 
beginning of the third month, with the start of the 
hot season and this summer, more than 10 million 
subscribers have been subject to a 100-percent 
discount on electricity prices."
In mid-April, Rajabi Mashhadi had said that the 
implementation of the “Power of Hope” program had 
increased the number of low consuming subscribers 
by four percent.
He said, “It seems that the Power of Hope program is 
on its way and the subscribers have been informed 
about this issue.”
Mashhadi went on to say that in the warm seasons 
(beginning of June to the end of September), 
the consumption pattern changes, i.e. the low-
consumption pattern for normal areas increases 
from 200 kWh to 300 kWh and from 80 kWh to 100 
kWh.
At the same time, the managing director of Iran’s 
Power Generation and Distribution Company 
(TAVANIR) had announced a 33-percent increase 
in electricity prices for high consuming subscribers 
who would not reduce their consumption from the 
second Iranian calendar month Ordibehesht (began 
on April 20).
Mohammad-Hassan Motevalizadeh said the 
increase in electricity prices would be done 
according to the government's decree in recent 
years.
He said that based on the “power of Hope” program 
the electricity subscribers are categorized in three 
groups of high consuming, normal consuming 
and low consuming, adding that after the 
implementation of this program seven million 
low-consuming subscribers were subject to a 
100-percent discount, and the number of the high 
consuming subscribers was decreased by six 
percent.
He said, “Since the start of this program in last 
August, the subscribers have had some good 
cooperation with us, and we hope that the hot season 
coming this cooperation will increase.”
Implementation of a program by the Iranian 
Energy Ministry for rewarding efficient electricity 
subscribers with a 100 percent discount on their 
bills, has reduced the number of high-consuming 
subscribers across the country by 6.1 percent.
According to TAVANIR, this program called “Power 
of Hope”, was aimed to change the attitudes of 
household consumers towards the proper use 
of energy resources and consequently protect 
the environment.The Energy Ministry started 
the implementation of the mentioned program 
in mid-August 2020.In late August 2020, Former 
Energy Minister Reza Ardakanian had announced 
that the Power of Hope program was expected to 
reduce the country’s electricity consumption by 
10 percent."This program will be implemented 
to both reward low-consuming subscribers and 
to encourage others to consume less and it is 
expected to reduce power consumption by 10 
percent,” Ardakanian said in a press conference on 
the occasion of the Government Week (August 23-
29, 2020).The minister noted that according to a 
cabinet decision, all the subscribers that cooperated 
well with the Energy Ministry’s consumption 
management programs this summer are to be 
awarded.

IRHF ready to build up to 250,000 
housing units in a year
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The official noted 
that private sector 
investors have huge 
resources that can 
be guided into mass 
construction projects 
if they are encouraged 
and appropriate 
incentives are 
considered by the 
government.

 Iraq signs $27 bln energy projects deal 
with Total

The deputy head of Islamic Revolution 
Housing Foundation (IRHF) has announced 
that the foundation is prepared to construct 
250,000-200,000 housing units in the 
framework of the National Housing Action 
Plan and other new housing plans for building 
one million housing units in the country.



Iran supporter of 
useful negotiations; 
sanctions against 
Iran must be lifted
Tehran (ISNA) - 
Speaking with 
French President 
Emmanuel Macron 

on Sunday afternoon 
be telephone, Iranian 
President Ebrahim Raisi 
emphasized, “Certainly, 
the political independence 
of Iran and France is a 
valuable resource for 
establishing a balanced, 
strong and stable 
relationship between 
the two countries, and 
our common interests 
in preventing the 
involvement of external 
factors in these relations”.
In response to the French 
President's remarks about 
the meeting of the heads 
of Iraq's neighbouring 
countries in Baghdad, 
President Raisi said, “Iran 
has always been by the 
side of the Iraqi people at 
different junctures”.
“The policy of the Islamic 
Republic of Iran has always 
been supporting the people 
of Iraq for establishing 
peace in the region and we 
consider intra-regional 
cooperation to be very 
useful in creating security 
and peace in the region,” 
he said.
Regarding the efforts of 
countries in the region 
and the world to fight 
terrorism and ISIL, the 
President said that ISIL 
was created and supported 
by the Americans, adding, 
“Americans must be 

held accountable to 
world public opinion for 
supporting ISIL and the 
new terrorism”.
Condemning the policies 
of some countries that 
divide terrorism into good 
and bad, President Raisi 
stressed that the Islamic 
Republic of Iran condemns 
terrorism in any form and 
that in our view there is no 
difference between ISIL in 
Damascus, ISIL in Iraq and 
ISIL in Khorasan”.
Regarding the issue of 
Afghanistan, Ayatollah 
Raisi said that the 
Americans had made a big 
mistake in Afghanistan 
and that 20 years of 
occupation had not 
benefited its people, 
saying, “In the current 
situation, everybody must 
help a comprehensive 
government to be formed 
with the cooperation of 
all groups in Afghanistan 
and let the people of 
Afghanistan decide their 
own destiny”.
Emphasizing that the 
policy of NATO and US 
military intervention in 
Afghanistan has failed, the 
President said, "We must 
provide conditions for 
Afghan groups to achieve 
a model acceptable to all 
Afghans, and in this regard, 
the Islamic Republic of Iran 
is ready to contribute to 
establishment of peace, 
security and prevention of 

fratricide in Afghanistan”.
Ayatollah Raisi also 
announced the support 
of the Islamic Republic of 
Iran for the formation of 
a strong government in 
Lebanon that can ensure 
and protect the rights of the 
Lebanese people, saying, 
"We will not withhold any 
humanitarian assistance 
to the Lebanese people and 
are ready to cooperate with 
France for progress and 
development of Lebanon.”
The Lebanese people are 
suffering from economic 
sanctions today and France 
can play a role in lifting 
these sanctions, he said, 
adding, "The efforts and 
assistance of Iran, France 
and Hezbollah to form a 
strong government in 
Lebanon can benefit this 
country”.
Regarding the nuclear 
talks, the President said, 
"We have no objection to 
useful negotiations, but 
the program and result of 
the negotiations should 
be the lifting of sanctions 
against Iran. Negotiation 
for negotiation is useless."
In the same phone 
call, the President of 
France Emmanuel 
Macron emphasized 
the development and 
deepening of relations 
between Iran and France 
and the need to review 
the relations between the 
two countries, and said, 

“We should start a new 
movement with new axes 
in the relations between 
the two countries and 
start relations in various 
political, economic, 
cultural and regional 
cooperation areas”.
Referring to the recent 
developments in 
Afghanistan, the French 
President stressed, "I 
believe that the future 
government of Afghanistan 
must be the result of the 
national will of the people 
of this country and the 
Taliban in this country 
must adhere to issues 
such as human rights and 
international obligations."
Referring to the presence 
of Afghan refugees in 
Iran and the resulting 
problems, Macron 
stressed the assistance and 
cooperation of the UN High 
Commissioner for Refugees 
in this regard with Iran.
Referring to the situation 
in Lebanon and the difficult 
conditions of the Lebanese 
people, he stressed the 
cooperation of France and 
Iran along with Hezbollah 
in Lebanon in creating 
a strong and efficient 
government in this country.
Referring to the nuclear 
issue, the French president 
also expressed hope that 
the Vienna talks on this 
issue would resume with 
the presence of Iran.

Iran Condemns Panjshir 
Attacks
 Iranian Foreign Ministry Spokesperson Saeed 
Khatibzadeh strongly condemned Sunday’s attacks 
on Afghanistan’s Panjshir Valley, voiced concern about 
foreign interference in Afghanistan, and abhorred the 
martyrdom of Afghan leaders in the fighting.
Asked about the reports of Taliban’s conquest of 
Panjshir Valley in Afghanistan, Khatibzadeh said at a 
press conference on Monday that the news of military 
clashes in Panjshir are “extremely worrying”.
He also condemned yesterday’s attacks on Panjshir 
in the strongest terms and expressed regret at the 
martyrdom of Afghan leaders.Condemning foreign 
interference in the internal affairs of Afghanistan, 
the Iranian spokesman added, “Everybody should 
know that the history of Afghanistan has proved 
that foreign meddling will result in nothing but 
failure.”Khatibzadeh also urged that the conflict in 
Panjshir should be settled politically and through 
negotiations. “Nobody should allow this path to end 
with fratricide.”The Iranian diplomat called on the 
Taliban to honor their commitments.He said Iran has 
received reports about the imposition of a blockade on 
Panjshir, warning that cutting off power and starving 
out people in Panjshir run counter to the international 
law.“Panjshir (crisis) has a political solution. Its 
blockade is by no means acceptable in terms of the 
international and humanitarian law,” he stated.Heavy 
fighting continues between the Taliban and resistance 
forces in Panjshir Valley as the armed group tried to 
seize the last holdout province.
Pakistani Interior Minister 
predicts new regional bloc with 
Iran’s presence
Pakistani Interior Minister has predicted formation 
of a new bloc in the region with participation of 
Iran, Pakistan, China, and Russia to ensure a lasting 
peace in the region.Local media on Monday quoted 
Sheikh Rashid Ahmad as saying that developments 
in Afghanistan had highlighted the role of regional 
actors, including neighbors.Pakistani Interior 
Minister visited the Torkham border crossing in the 
northwest of the country yesterday and the joint 
border crossing with Afghanistan.In a conversation 
with media, the minster without naming the US said 
that with its defeat in Afghanistan, the pressure from 
those countries that are thousands of kilometers away 
from our region is over.
He added: Our region is safe from the pressure of 
extra-regional powers and our prediction is that soon 
a new and important bloc will be formed with the 
participation of the Islamic Republic of Iran, Pakistan, 
Russia, and China to establish a lasting peace in the 
region.
Sheikh Rashid Ahmad denied the claims of some 
media of subcontinent that a large number of people 
were present at the Torkham border and that there 
were Afghan refugee camps. He made it clear that 
there was no such camp.

Iran supporter of useful negotiations; 
sanctions against Iran must be lifted

Welcoming the French President's proposal 
to review relations between the two countries 
and start a new chapter in bilateral relations 
and Tehran-Paris regional cooperation, Iranian 
President said, “The Iranian government 
welcomes the development of relations with 
France, especially in the economic and trade 
fields, and we are ready to start comprehensive 
cooperation with Europe from France”.
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Six Palestinians Escape from High-Security Israeli 
Prison
Six Palestinian prisoners escaped from a high-security Israeli prison on Monday.
They escaped from Gilboa Prison in northern parts of the occupied territories, the prison 
authorities reported today.The six are believed to have dug a tunnel to get out of the prison, 
which was built in 2004 for the "most dangerous" Palestinian prisoners.According to the 
Israel Prisons Service, the escape started at about 1:30 am this morning. The police received 
reports about suspicious persons near the prison at around 3 am.The prisoners are all from 
Jenin and were named as Munadil Nafayat, 26, from Yaabad; Mahmoud and Mohammad Al-
Arida, both from Arraba; Iham Kahamji, 35, from Kufr Dan; and Yaqoub Qadiri, 49, from Deir 
al-Basha. Most have spent 20 years or more behind bars serving life sentences. The sixth 
prisoner was named as Zakaria Zubeidi, who was imprisoned in 2019 although he hasn't 
been sentenced for any crime, according to the Middle East Monitor.

Afghan NRF refutes Taliban claim over Panjshir 
control
According to National Resistance Front (NRF) spokesman, the major part of the Bazarak 
district of Panjshir is under the control of Afghan resistance forces.
Afghan resistance forces remain in many areas across Panjshir and maintain control 
over the major part of the Bazarak district, National Resistance Front (NRF) spokesman 
Ali Nazary said on Monday, soon after the NRF refuted claims that Panjshir fell under the 
control of the Taliban, Sputnik reported.
"The resistance is still all over the valley ... Most of Bazarak district and all the side valleys 
are controlled by the NRF," Nazary told CNN.The spokesman also said that Afghanistan's 
National Resistance Front (NRF) leader Ahmad Massoud is safe and will soon make a 
statement. "My leader and brother Ahmad Massoud is safe and will be giving a message to 
our people very soon!" Nazary wrote on Twitter.

Regarding 
the issue of 
Afghanistan, 
Ayatollah Raisi 
said that the 
Americans had 
made a big mistake 
in Afghanistan 
and that 20 years 
of occupation had 
not benefited its 
people, saying, 
“In the current 
situation, 
everybody 
must help a 
comprehensive 
government to 
be formed with 
the cooperation 
of all groups in 
Afghanistan and 
let the people 
of Afghanistan 
decide their own 
destiny”.
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Raisi team 
affects US-
Iranian 
relations; U.S 
Professor
"I do believe that the 
Biden Administration has 
a real interest in keeping 
the nuclear deal with 
Iran alive," an associate 
Professor at UMass 
Boston told.
Speaking to ILNA news 
agency, Darren Kew said 
that but I don't think that 
the US will agree to just 
any deal -- it will need 
to be strong enough to 
convince Washington 
that Iran will fulfill its 
obligations. 
"So the deal also has 
to be strong enough to 
deflect criticism from the 
Republicans in the US".
Pointing to Iran's new 
administration, he added 
that Iran's new president 
will probably not affect 
the nuclear negotiations 
dramatically, since the 
real decisions will be 
made by higher ranking 
officials, but I think 
President Raisi's will 
definitely strain relations 
between Tehran and 
Washington.
Asked about the future of 
the Afghan government 
after the Taliban took 
control of Kabul, he 
said "clearly Pakistan 
stands to gain by a 
Taliban victory, at least 
in the short term, while 
Iran has a long history 
of antagonism with the 
Taliban."
 "This is one area where 
Iran and the US have 
common interest, and 
could possibly work 
together quietly once 
a new nuclear deal is 
reached."
"In the long run, 
however, I think that a 
Taliban government in 
Afghanistan will continue 
to encourage extremists 
in Pakistan and 
neighboring countries 
across the region, and this 
is as much a problem for 
Islamabad as everyone 
else," Darren Kew 
continued.
I suspect that Pakistani 
leaders are telling the 
truth when they say that 
a divided Afghanistan 
is more in Islamabad's 
deeper interests than 
a unified Afghanistan 
under a resurgent 
Taliban."
The U.S Professor added 
that so this may be where 
Iran has a last chance to 
work with Pakistan to 
negotiate a peace deal 
between the Taliban and 
the current government 
in Kabul.
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 The Iranian Foreign Ministry’s spokesman cautioned the 
International Atomic Energy Agency’s Board of Governors 
to avoid miscalculations in its upcoming ordinary meeting, 
warning that taking advantage of the IAEA for political 
purposes will draw a different response from Tehran.
Speaking at a weekly press conference on Monday, Saeed 
Khatibzadeh said the next meeting of the IAEA’s Board of 
Governors will be an ordinary one, during which nobody 
should make any miscalculation about Iran.
He also warned that using the IAEA’s platform for political 
purposes will trigger a different response from Iran.
Highlighting the “technical and respectful” interaction 
between Iran and the UN nuclear agency, the spokesman 
expressed hope that no party would meddle in the 
cooperation.

Khatibzadeh said he has heard the news of plans for a visit by 
IAEA Director General Rafael Grossi to Tehran, noting that 
regular talks between Iran and the UN nuclear watchdog 
have been in progress.
Asked about the prospect of the Vienna talks on the revival 
of the 2015 nuclear deal, the spokesperson reiterated that 
the negotiations must fulfill the interests of Iran under the 
JCPOA and the UNSC Resolution 2231 which have been 
repeatedly violated by the US.
Khatibzadeh also reminded the US administration that 
following Trump’s mentality will only result in “maximum 
failure”, recommending that Washington should attend the 
Vienna talks with a genuine agenda and carry out the JCPOA 
in full.
Former US president Donald Trump left the nuclear deal in 

2 0 1 8 
and initiated a “maximum 

pressure” policy against Iran, prompting Tehran to 
take remedial measures by gradually reducing its nuclear 
commitments under the deal.
Since April, representatives from Iran and the P4+1 group 
of countries – France, Britain, Germany, Russia and China – 
have been holding talks in Vienna aimed at revitalizing the 
JCPOA and bringing the US back to compliance.

News

Iran Warns of Different Response to Politicization of 
IAEA



Abdullah Asks for Iran’s Humanitarian Aid to 
Afghanistan
 Head of Afghanistan’s High Council for National Reconciliation Abdulalh Abdulalh asked 
Iran to supply his country with humanitarian assistance.In a telephone conversation with 
Foreign Minister of Iran Hossein Amirabdollahian on Sunday, Abdulalh congratulated the 
top Iranian diplomat on taking office.Lauding Iran’s stances in support of the Afghan people, 
Abdullah explicated the humanitarian situation in Afghanistan and called on Iran to deliver 
humanitarian aid to his country.The two officials further stressed the need to fight against 
terrorism and to form an inclusive government in Afghanistan with the participation of all 
Afghan ethnic groups and parties.Amirabdollahian and Abdullah also emphasized that only 
the Afghan people are allowed to decide the fate of their country.

The Taliban said they 
now have full control 
over Panjshir, the last 
pocket of territory 
north of Kabul still 
outside their rule, 
but resistance forces 
have vowed the fight 
for their stronghold is 
far from over.Taliban 
spokesman, Zabihullah 
Mujahid, tweeted on 
Monday that Panjshir 
province was now 
completely under 
the group’s control, 
warning, "Anyone 
who tries to start an 
insurgency will be hit 
hard. We will not allow 
another."“We assure 
the people of Panjshir 
that there would be 
no discriminatory 
acts against them,” he 
added.
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Morning call to prayer : 
05:19:40   
Noon call to prayer : 
13:01:16  
Evening call to prayer: 
19:38:00  
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Speaking in his weekly press conference, 
Foreign Ministry Spokesman Saeed 
Khatibzadeh answered questions on a wide 
range of topics. 
Political use of IAEA technical platform to lead 
to Iran's different response 
In response to a question about the possible 
visit of Rafael Grossi, Director-General of the 
International Atomic Energy Agency to Iran, 
Khatibzadeh said, "Technical issues between 
the IAEA and the Atomic Energy Organization 
of Iran (AEOI) are addressed by the AEOI 
spokesman. The next meeting of the Board of 
Governors is a regular meeting."
"Neither side should make a miscalculation 
and move in a direction that will affect the 
negotiations in Vienna. The political use of the 
IAEA technical platform will lead to a different 
response from Iran. The relations between Iran 
and the IAEA are technical and respectful, and 
we hope that others will not interfere in this 
relationship," he added.
"We heard about Grossi's trip. I do not know if it 
is planned or not, and you should ask the Atomic 
Energy Organization of Iran," the spokesman 
said.
Vienna talks must serve Iran's interests
The senior Iranian diplomat also spoke about 
the need to resume the Vienna talks to revive 
the JCPOA, saying, "Talks will be held and 
Iran has announced at various levels that the 
negotiations that have begun to ensure the full 
implementation of US commitments under the 
JCPOA and Resolution 2231 between Iran and 
the P4+1 will continue."
"These talks must serve Iran's interests," he said. 
"The American side must know that with the 
mentality of the Trump era, it can have no result 
other than maximum defeat. The United States 
should come to Vienna with a real agenda."

Panjshir issue must be resolved through 
dialogue
"The news about Panjshir is worrying. Last 
night's attacks are strongly condemned. 
The martyrdom of Afghan leaders is deeply 
regrettable. Afghanistan's history has shown 
that direct and indirect foreign intervention 
has resulted in nothing but defeat for the 
invading forces and that the Afghan people 
are independent and zealous. The Panjshir 
issue must be resolved through dialogue," 
Khatibzadeh said about alleged Pakistan's 
military intervention in Afghanistan.
"The Taliban must live up to its commitments. 
Iran is making every effort to help end the 
suffering of the Afghan people," Khatibzadeh 
noted. "It is the will of the people that must be 
fulfilled, not foreign interference or any other 
conspiracy."
Iran to do its utmost to contribute to peace, 
stability of Afghanistan
He went on to say, "International institutions, 
along with countries in the region, have a duty 
to ensure peace and stability in Afghanistan. "
"Iran stands by the people of Afghanistan. Iran 
has been friends with the people of Afghanistan 
for centuries and has shown it for decades, 
and everyone knows Iran's principled policy 
towards Afghanistan. We will do our utmost 
to contribute to the peace and stability of 
Afghanistan," the spokesman said. 
Rejecting some statements that Iran has not 
made any efforts regarding Afghanistan, he 
said, "Our Special Representative has been in 
contact with various parties in Afghanistan. 
Iranian Foreign Minister Amir-Abdollahian 
held talks with the Head of Afghanistan’s High 
Council for National Reconciliation Abdullah. 
Iran's plan for inclusive talks in Afghanistan has 
been held one round and we were ready to hold 
another round."
He also spoke about the Afghans who have 
entered Iran illegally or legally, saying, "Iran has 
hosted millions of Afghan brothers and sisters 
for more than 40 years. In the recent crisis, there 
were a lot of applications for Iranian visas and 
Iranian embassies facilitated this issue to some 
extent."

Mohammad Ebrahim Taherian made the 
remarks in a Sunday virtual meeting with 
special envoys from other neighboring 
countries of Afghanistan.
In the video conference, the Iranian envoy 
stressed that due attention should be paid 
to the suffering and problems of people of 
Afghanistan, saying, “Peace and calm in this 
country is impossible to take hold unless 
through establishment of an inclusive 

and broad-based government with the 
participation of all ethnic groups.”
He added that Iranian Foreign Minister 
Hossein Amirabdollahian held telephone 
calls with his Chinese and Russian 
counterparts and agreed to hold a 
virtual meeting at the ministerial level of 
Afghanistan’s neighboring countries on 
Wednesday.
The Iranian diplomat also expressed 
hope that the meeting of foreign ministers 
would clearly and strongly support the 
Afghan people in the establishment of an 
inclusive government under the current 
circumstances in Afghanistan, Press TV 
reported.

Political use of IAEA to lead to Iran's different 
response 

Afghan Peace Impossible without Inclusive 
Government: Iranian Diplomat

The Iranian Foreign Ministry’s special envoy for 
Afghanistan described the formation of an inclusive and 
broad-based government as the only way to ensure peace 
and calm in the neighboring country.

 Stating that neither JCPOA side should move in a direction 
that will affect the negotiations in Vienna, Khatibzadeh said 
that the political use of the IAEA technical platform will lead 
to a different response from Iran. 

t Iranian Foreign 
Minister 
Hossein 
Amirabdollahian 
held telephone 
calls with 
his Chinese 
and Russian 
counterparts 

The senior 
Iranian diplomat 
also spoke 
about the need 
to resume the 
Vienna talks to 
revive the JCPOA, 
saying, "Talks will 
be held and Iran 
has announced at 
various levels that 
the negotiations 
that have begun 
to ensure the full 
implementation 
of US 
commitments 
under the JCPOA 
and Resolution 
2231 between 
Iran and the P1+4 
will continue."

Veteran American 
soldier kills 4 people 
including an infant
A veteran of the US wars in 
Afghanistan and Iraq, fatally shot 
a man, two women, and an infant , 
wounding a girl inside two homes 
near Lakeland, Florida.A former 
Marine sharpshooter who served 
in Afghanistan and Iraq fatally shot 
four people, including an infant, in 
two homes near Lakeland, Fla., early 
on Sunday morning and exchanged 

gunfire with sheriff ’s deputies 
before he was taken into custody, 
the authorities said, New York Times 
reported.The gunman, who also 
shot and wounded an 11-year-old 
girl, surrendered after he was shot 
at least once during two gunfights 
with deputies in which dozens, if 
not hundreds, of rounds, were fired 
in a residential neighborhood in 
Polk County, Fla., the county sheriff, 
Grady Judd, told reporters.Three 
of the people who were killed — 
a 40-year-old man, a 33-year-old 

woman and a 3-month-old boy whom 
the woman was cradling in her arms 
— were found inside one home, the 
authorities said.A fourth victim, the 
infant’s 62-year-old grandmother, 
was found shot to death in another 
home on the same property.
Investigators could not immediately 
say what prompted the rampage, 
which they said began around 4:30 
a.m. Sheriff Judd said that so far, his 
department’s investigation had 
found “zero connection” between 
the gunman and the victims.

Iran monitoring 
air borders 
by completely 
indigenous systems
 Stating that Iran is monitoring 
the air borders with the use 
of completely indigenous 
systems, the Air Defense Deputy 
Commander said that all the 
flights are under the control of the 
Army Air Defense Force.
"Indigenous design and 

production of various types of 
mechanized shower missiles, 
artillery equipped with active 
and passive fire control, various 
short and medium-range tactical 
missile systems and advanced 
long-range anti-cruise and 
anti-ballistic missile system 
'Bavar-373', are the result of 
more than 4 decades of effort 
and self-confidence at defense 
and air defense systems to get rid 
of dependence," said Brigadier 
General Abolfazl Sepehri Rad, the 

Deputy Coordinator of the Army 
Air Defense Force in an interview 
with IRNA.
Air defense advances in the fields 
of electronic warfare, passive 
defense and cyber defense 
with the design and production 
of advanced equipment and 
development of cyber defense and 
electro-cyber infrastructure has 
reached a stage that air intruders 
would regret to approach the 
airspace of the Islamic Republic of 
Iran, he added.



خبر مهم رییس سازمان بورس به سهامداران عدالت
رئیس سازمان بورس در خصوص ۱۰ درصد باقیمانده سود سهام عدالت گفت: با توجه به اینکه پرداخت سود سال 

۹۹ نزدیک است، بنابراین باقیمانده سود سهام عدالت با سود سال ۱۳۹۹ پرداخت می شود.
محمدعلی دهقان دهنوی در حاشیه نشست »هم اندیشی شرکت های سبدگردان« که روز گذشته با حضور 
مدیران عامل شرکت های سبدگردانی برگزار شد، با اشاره به آخرین وضعیت آزادسازی باقیمانده سهام عدالت 

گفت: ۴۰ درصد باقیمانده سهام عدالت در آینده آزادسازی می شود.
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار درباره واریز باقیمانده سود سهام عدالت خاطرنشان کرد: بخشی از عدم پرداخت 

سود سهام عدالت ناشی از افزایش سرمایه شرکت ها بود و در این میان با شرکت هایی که سود خود را پرداخت نکرده اند 
به طور حتم از نظر انضباطی برخورد می شود.

وی افرزود: مقدار سود باقیمانده کم است و با توجه به اینکه پرداخت سود سال ۹۹ نزدیک است، بنابراین باقیمانده سود سهام عدالت با 
سود سال ۱۳۹۹ پرداخت می شود.

رییس سازمان بورس در ادامه به فروش سهام عدالت اشاره کرد و گفت: همچنان امکان فروش بلوکی سهام عدالت مانند قبل وجود دارد، از آنجا که 
در ماه های قبل خریدار نداشت، اکنون با توجه به وجود خریدار بالقوه فروش بلوکی امکان پذیر است.

خبر مهم معاون وزیر راه درباره وام اجاره
معاون مسکن و ساختمان وزیر راه وشهرســازی گفت: از ۱۰۱ هزار متقاضی که اطلاعات خود را در سامانه 

بارگذاری کرده اند تاکنون ۱۵۰۰ نفر موفق به دریافت وام ودیعه مسکن شده اند.
محمود محمود زاده معاون با بیان اینکه بیش از ۸۰۲ هزار متقاضی در سامانه املاک و اسکان برای وام ودیعه 
مسکن ثبت نام کرده اند، گفت: بیش از ۱۰۱ هزار متقاضی از این تعداد مدارک خود را تکمیل کرده و اقدام به 

انتخاب شعبه بانک کرده اند. او ادامه داد: تاکنون ۱۵۰۰ نفر از ۱۰۱ هزار نفری که مدارک خود را تکمیل کرده اند، 
تسهیلات وام ودیعه مسکن از بانک ها دریافت کنند. معاون مسکن و ساختمان وزیر راه وشهرسازی با بیان اینکه 

ممکن است برخی از متقاضیان شعبه بانک مورد نظر خود را درست انتخاب نکرده باشند و همین امر باعث ایجاد مشکل 
در طول دریافت تسهیلات شده باشد، افزود: با توجه به قطعی سایت در یک بازه زمانی متقاضیان یک بار دیگر اطلاعات خود 

را برای دریافت تسهیلات بارگذاری کنند. محمود زاده با بیان اینکه اقدامات بانک ها برای پراخت تسهیلات بسیار متفاوت است، افزود: اگر کسی 
خللی برای دریافت تسهیلات دارد در ابتدا اطلاعات خود را بارگذاری و شعبه بانک مورد نظر خودر ا انتخاب کند. معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و 
شهرسازی اظهار کرد: هر یک از بانک ها برای پرداخت تسهیلات قوانین مخصوص خود را دارند و برای ضمانت تسهیلات به صورت سلیقه ای عمل می 

کند بنابراین باید مشکل ضمانت تسهیلات اجاره توسط بانک مرکزی پیگیری شود.

اقتصاد24
گـــزارش
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باید صندوق های 
بازنشستگی و 
سازمان تامین 

اجتماعی هرچه 
زودتر برای این معضل 

چاره ای بیندیشند 
وگرنه در کنار کار 

کودکان، شاهد 
اشتغال سالمندان 
هم خواهیم بود که 

 برازنده آن ها و ایران
 نیست.

اقتصاد ایران
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موبایل کمیاب می شود
رضا عالیــان اظهارداشــت: »از یک 
ماه دیگر کمبود تلفن همراه در بازار 
خودش را نشان می دهد. به نظر بنده با 
شروع سال تحصیلی جدید و افزایش 
تقاضا در بــازار، این کمبــود کاملا 
مشخص می شود، همچنین در مورد 
قیمت ها به دلیل اینکه کالا توســط 
تعداد زیادی شرکت وارد می شود و 
رقابت زیادی بین این شرکت ها وجود 
دارد قیمت ها تغییر چشمگیری نکرده 
است البته ما نســبت به ماه گذشته 

اندکی افزایش قیمت را داشته ایم«.
موبایل کمیاب می شود

در ماه هــای گذشــته تعــدادی از 
شــرکت هایی که وارد کننــده برند 
شــیائومی بودند در کارتابل هایشان 
پیغامــی دریافت کردنــد مبنی بر 
اینکــه ترخیص برخــی مدل های 
گوشی شــیائومی، نوکیا و دوجی به 
دلیل پشــتیبانی نکردن از شــماره 
اضطــراری امکان پذیــر نیســت و 
تا زمانی که این مشــکل حل نشود 
دیگر ثبــت ســفارش هــم انجام 
نمی شــود. خود کمپانی ها به دلیل 
تحریم ها دیگر برای ایران ســفارش 
سازی انجام نمی دهند و مستقیم با 
ایران کار نمی کننــد. بازرگانان برای 
وارد کردن موبایــل تحریم ها را دور 
می زنند. این تحریم ها باعث شــده 
واردکنندگان توانایی درخواســت 
مســتقیم از خود کمپانی را نداشته

 باشند. 

ایسنا
خـــبـــر
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 آمــار دقیقی در کشــور 
از اینکــه چنــد درصد از 
سالمندان در ایران مجبور 
بکار هستند، وجود ندارد، 
اما کافی است در شهر سر 
بچرخانی، آن ها را می بینی 
که با مو های سفید، دستانی 
لرزان، چشمانی کم سو و قدم هایی آهسته 
دستفروشی می کنند، مسافرکش هستند 
یا به کارگــری در کارگاه های کوچک تن 
داده اند. پیرمردان و پیرزن هایی که روزگار 
طوری به آن ها سخت گرفته که مجبورند 
به جای استراحت در خانه، پا به پای مردم 

دیگر به خیابان بیایند و کار کنند.
تازه در این چند سال که بحران اقتصادی 
با بحران کرونا در هم تنیده شــده، آن ها 
بیشتر تحت فشــار قرار گرفته اند؛ حتی 
سالمندانی که بازنشسته هستند و حقوق 
می گیرند هم از این اصل مستثنی نیستند 
و خیلی هایشان مجبور به پیدا کردن شغلی 
تازه شده اند؛ گرانی افسار گسیخته و خرج 
بیماری های جورواجــور در دوران پیری و 

کرونا را چه به حقوق های ۳ و ۴ میلیونی؟

  کار کردن در پیری، حق ما نبود

هفته پیش۷۰ســاله شــده اســت. هم 
فشارخون و هم قند دارد و یکبار هم سکته 
قلبی کرده، دکتر به او گفته نباید خودش را 
زیاد خسته کند، نباید خیلی گرم یا سردش 
بشود، آلودگی هوا برایش مثل سم است، 
باید برود یک جای خوش آب و هوا زندگی 
کند، اما مگر با حقوق بازنشستگی می شود 
این کار ها را انجام داد؟ در خیابان هایی که 
طرح ترافیک نیست، مسافرکشی می کند. 
تعمیرکار لوازم خانه هم هست، ولی مغازه 
ندارد. »شما بگو چرا کار نکنم؟ اصلا کدام 
سالمندی هست که بعد از یک عمر دویدن، 
دوست داشته باشد که باز هم بدود؟ حقوق 
بازنشستگی کفاف زندگی را می دهد؟ بیمه 
تامین اجتماعی هزینه های دارو و درمان 
را درســت و حســابی پرداخت می کند؟ 
بچه هایمان کار درست حســابی دارند و 
رفته اند پی زندگی شان؟ کدام یک؟ قبلا 
اگر فاصله مان تا خط فقر یک تا ۲ میلیون 
بود، الان ۵ تا ۶ میلیون زیر خط فقریم. قبلا 
اگر یک روز می دویدیم که یک کیلو گوشت 
بخریم، الان باید یــک روز بدویم تا پول ۲ 
کیلو میوه بشود. دستم دائم خواب می رود، 
تنگی نفس دارم، شب که می شود چشمم 
نمی بیند، ولی باید کار کنم، بازنشستگی 

برای ما معنا ندارد.
اندازه یک جوان ۳۰ساله باید کار کنیم.« 
صبحانه و ناهارش را در خیابان می خورد. 
در طول روز اگر کســی برای تعمیر لوازم 
خانگی هم زنگ بزند سراغ آن کار می رود، 

اما مشتری هایش از وقتی کرونا آمده کمتر 
شــده اند. »احتمالا، چون فکر می کنند 
مسافرکش هستم می توانم ناقل باشم، اما 
بچه ها می گویند بیشــتر مردم با موبایل، 
اینترنتی تعمیرکار پیــدا می کنند، برای 
همین به تو زنگ نمی زنند. من هم که بلد 

نیستم با گوشی مشتری پیدا کنم.« 

  دستان لرزان کلوچه فروش
با یک دســت جعبه کلوچــه را گرفته و با 
دســت دیگرش میله قطار مترو را. وقتی 
تبلیغ می کند هرکلوچه ۳ هزار تومن، از زیر 
ماسک صدایش به سختی می آید. نگاهش 
به جمعیت است که سر در ماسک و موبایل 
دارند. احمد آقا تــلاش می کند صدایش 
را بالاتر ببرد، شــاید کسی یادش بیاید که 
کلوچه ای برای صبحانه می خواهد، اما انگار 
کســی میلش به کلوچه او نیست. کارش 
این شده که ۸صبح، نخستین قطار مترو را 
سوار شود و آنقدر بالا و پایین و شرق و غرب 
برود تا این یک جعبه کلوچه فروش برود. 
طول قطار مترو را نه به تندی و آســان که 
با گام های محتاط و لرزانی که با هر توقف 
یا ترمز قطار لرزان تر می شود، طی می کند 

تا مشتری پیدا شود.
»۳۰ســال خیاط لباس زنانه بودم، از یک 
جایی به بعد نه چشمم سوی دوخت و دوز 
داشت و نه دســتم در کار با چرخ خیاطی 
یارم بود. با ۱۰سال بیمه و ماهی ۳میلیون 
تومن، بازنشسته شدم. دیدم ۳ میلیون را 

 بدهم کرایه خانه؟ خرج مریضی خودم و زنم 
کنم؟ میوه و گوشــت و مــرغ بخرم برای 
هفته ای یک بار مهمان داری از بچه هایم؟ 
پول آب و برق و تلفــن بدهم؟ کدامش را؟ 
دستفروش شدم، اول در خیابان و بعد در 
مترو. روزی ۸۰هزار تومــان در می آورم و 
آخر هفته ها هم نمی آیــم. همان یک روز 
استراحت بس است و زیاد.« نگرانی احمد 
آقا زیاد شدن لرزش دستانش است، اینکه 
نتواند بیاید دستفروشی و در خرج و مخارج 
خانه بمانــد. »همین الان بــا توقف قطار 
سرگیجه می گیرم و هر آن می خواهم بخورم 
زمین. بچه هایم هم گرفتاری های خودشان 
را دارند. خرج و گرانی زیاد اســت، توقع یا 
انتظاری برای کمک ندارم. من از وقتی راه 
رفتن را یاد گرفتم کار کردم، مطمئنم تا دم 

مرگم هم باید کار کنم.« 

  »سالمند کارگری« در حال تبدیل 
شدن به یک معضل

علی دهقان کیا، رییس کانون بازنشستگان 
و مستمری بگیران تامین اجتماعی استان 
تهران به همشــهری اعلام کــرد که آمار 
دقیقی از ســالمندان شــاغل در بازار کار 
وجود ندارد، ولی این پدیده با شرایط فعلی 
اقتصادی ایران و حقوق پائین بســیاری 
از بازنشستگان طبیعی اســت. »بیش از 
یک سوم بازنشســتگان تامین اجتماعی 
حداقل بگیر هستند؛ یعنی باید با ۴میلیون 
و ۲۰۰هزار تومان در یک ماه زندگی کنند 
که بررسی ها نشان داده فقط کفاف ۱۰روز 
از ماه را می دهد و برای ۲۰روز دیگر کسری 
دارند؛ بنابراین مجبور هستند که به شغل 
دیگری روی بیاورند.« او ســپس توضیح 
داد: »دوســوم مســتمری بگیران حقوق 

متوسط بازنشستگی را دریافت می کنند 
که به خاطر تورم مداوم بخشی از آن ها هم 
مجبور به کار در ســن سالمندی هستند 
که تعداد آن ها هم کم نیســت. از طرفی، 
چون توانایی و انرژی سالمندان برای کار 
کمتر از جوانان است، معمولا آن ها را برای 
مشاغلی می پذیرند که درآمد کمی دارد. در 
مجموع شرایط به گونه ای است که کمتر 
فردی پس از بازنشســتگی به استراحت و 
تفریح می پردازد و می توانــد در آرامش و 
رفاه کامل زندگی کند.« دهقان کیا افزود: 
»باید صندوق های بازنشستگی و سازمان 
تامین اجتماعی هرچه زودتــر برای این 
معضل چاره ای بیندیشند وگرنه در کنار 
کار کودکان، شــاهد اشــتغال سالمندان 
 هم خواهیم بود که برازنــده آن ها و ایران

 نیست.«

 بحران اقتصادی با بحران کرونا در هم تنیده شده است؛ 

سالمند کارگری معضل جدید ایران
یک سوم بازنشستگان حداقل حقوق را دریافت می کنند 
که به گفته علی دهقان کیا رئیس کانون بازنشستگان 

شهرستان تهران، تنها کفاف ۱0روز زندگی را می دهد.
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

اعلامرقمجذبسرمایهبرای۱۶استارتآپدررویداددوشنبههایاستارتآپی
مدیر توسعه اکوسیستم صندوق نوآوری و شکوفایی اعلام کرد: اکنون توانستیم نزدیک به ۵۰ میلیارد تومان 
جذب سرمایه برای ۱۶ استارت آپی که در رویدادهای گذشته حضور داشتند، داشته باشیم و نزدیک ۲۹ 

میلیارد تومان جذب سرمایه نیز برای ۱۴ استارت آپ دیگر در حال مذاکره است. 
مصطفی بغدادی امروز در بیست و نهمین رویداد آنلاین دوشنبه های استارت آپی با موضوع پسماند و محیط 

زیست که به صورت آنلاین در محل صندوق نوآوری و شکوفایی برگزار شد، مجموعه رویدادهای دوشنبه های 
استارت آپی را رویدادی به قصد بهم رسانی در راستای ماموریت صندوق برای کمک به اکوسیستم نوآوری کشور 

عنوان کرد و افزود: در تکمیل ابزارها و سایر سیاست هایی که در دیگر بخش های صندوق نوآوری به کار گرفته شد، این 
رویداد برای حمایت و کمک به فعالان حوزه نوآوری و فناوری کشور برگزار می شود.

وی اظهار کرد: صندوق نوآوری وشکوفایی ریاست جمهوری به واسطه قانون حمایت از شرکت ها و موسسات دانش بنیان ایجاد شده است و 
اساسنامه و قوانین آن نیز در اوایل دهه ۹۰ مصوب شده و صندوق نیز از همان زمان فعالیت خود را شروع کرد و به طور ویژه در دوره سوم هیات 
عامل صندوق نوآوری عملکرد آن به صورت محسوسی تغییر کرده است؛ چرا که در ارائه ابزارها و خدمات به فعالان حوزه نوآوری و فناوری و 

شرکت های دانش بنیان تنوعی ایجاد شده است.

افزایش خط اصلی، کلید رشد 
تجارت شما است. اگر سهم 

خود را از بازار گسترش دهید 
اما همچنان هزینه های خود را 

افزایش دهید، در واقع هیچ پولی 
برای سرمایه گذاری در تجارت یا 
پولی تحت عنوان سود نخواهید 

داشت

،،

ترجمه : پریسا جمدی
یادداشـــت

ISFAHAN
N E W S

استارت آپ ها قربانی آرزوهای بزرگ

در فضای اســتارت آپی عــادت بر این اســت که از 
موفقیت ها بگوییم تا امیدمان به آینده را زنده نگه داریم 
اما اشتباه بزرگی است که شکســت گذشتگان را به 

فراموشی بسپاریم و از تجارب گذشتگان بهره مند نشویم.

برای این منظور اقــدام به جمــع آوری تجربیات مجموعه ای از اســتارت آپ های 
ناموفق کرده ایم تا شاید مرورسرگذشــت ناکام ایشان زمینه ای باشد برای موفقیت 

استارت آپ های نوپای جامعه استارت آپی ایران.

:WebVan داستان شکست استارت آپ    
وب ون در روزهای بالاگرفتن تب اینترنت در ســال ۱۹۹۶ توســط لوئیس بوردرز 
تاسیس شد. او در سال ۱۹۷۱ نیز از موسسان کتاب فروشــی بوردرز بود. وب ون با 
همکاری شرکت مهندســی بچتل، یک میلیارد دلار صرف ساختن انبار خود کرد و 

ناوگانی از کامیون   نیز برای تحویل کالا به مشتریان خود، خریداری کرد.
از سوی دیگر، سهام شرکت رقیبش؛ یعنی هوم گروکر را که اوضاع خوبی نداشت، به 
بهای ۲/ ۱ میلیارد دلار خرید. سرمایه گذاری های بنچمارک و سکوسیا هرکدام ۵/ ۳ 
میلیون دلار در دور اول )سری A( یعنی سال ۱۹۹۷، در شرکت سرمایه  گذاری کرده 
و هر سهام را به مبلغ ۵۸/ ۹ سنت خریداری کردند. بعدها سرمایه  گذاران دیگری با 
سرمایه  های بسیار بیشتر نیز وارد میدان شــدند )ازجمله یاهو با ۱۰ میلیون دلار(. 

مجموع این سرمایه  گذاری  ها در وب ون به ۳۹۶ میلیون دلار رسید.
شــرکت ۳۷۵ میلیون دلار دیگر هم در نوامبر ۱۹۹۹ در عرضه اولیه عمومی جذب 

کرد که ارزش  گذاری شــرکت را به ۸/ ۴ میلیارد   دلار رساند. در آن برهه، 
درآمد تجمعی شرکت ۳۹۵هزار دلار و زیان خالص تجمعی  اش بیش از 
۵۰ میلیون دلار گزارش شده بود. وب  ون، در سال ۲۰۰۰ یعنی روزهای 
اوجش، ۵/ ۱۷۸ میلیون دلار فروش داشــت اما ۴/ ۵۲۵ میلیون دلار هم 
هزینه کرده بود. این شــرکت در دوران اوجش در بیش از۱۰ بازار آمریکا 
فعالیت داشت: منطقه بی سانفرانسیسکو، دالاس، سن دیه گو، لس  آنجلس، 
شیکاگو، ســیاتل، پورتلند، ارُگون، آتلانتا، جورجیا، ساکرامنتو،  اورینج 
کانتری و کالیفرنیا؛ با این امید که این رقم را تا ســال ۲۰۰۱ به ۲۶ شــهر 

برساند.
سرمایه  گذاران فشار زیادی بر شرکت می  آوردند تا زودتر به سوددهی برسد. 
همین فشار و رشد سریع، بعدها گریبان  گیر وب ون شد، به گونه ای که سی 
نت)CNET( این کســب وکار را یکی از بزرگ ترین شکســت  های تاریخ 
خوانده است. هیچ  یک از مدیران ارشد یا سرمایه  گذاران شرکت و همچنین 
خود مدیرعامل، تجربه  ای در زمینه   صنعت سوپرمارکت نداشتند، کما اینکه 
جورج شاهین برای پیوستن به این شرکت، از ریاست دفتر مشاوره اندرسن 

استعفا داده بود.
وب  ون مجبور بود دستمزد بالایی به شاهین بپردازد چراکه او در پست قبلی  اش، ۴ 
میلیون دلار در سال درآمد داشت. شاهین در آوریل ۲۰۰۱ وقتی که وب ون در شرف 
تعطیل شدن بود، از مدیرعاملی شرکت کناره  گیری کرد. شرکت بیش از ۸۰۰ میلیون 
دلار ضرر کرد و در ژوئن ۲۰۰۱، طبق فصل ۱۱ قانون محافظت از ورشکستگی تشکیل 
پرونده داد و ۲هزار کارمندش را اخراج کرد و به عنوان بخشی از روند تعطیلی شرکت، 

همه غذاهای فاسدنشدنی، به بانک  های محلی مواد غذایی هدیه داده شد.
وب ون زمانی پا به عرصه خرده  فروشی اینترنتی گذاشت که هنوز نه اینترنت با سرعت 
بالا در منازل وجود داشــت و نه تجارت اینترنتی به مرحله بلوغ خود رسیده بود. اما 
همه   میراثی که از این شرکت پیشرو به جای   ماند، جعبه  های رنگارنگ حمل کالای 

آن در خانه  ها و ون  هایی با ظاهر متمایز است که حالا رنگ تازه  ای به خود گرفته  اند.

OnLive داستان شکست استارت آپ    
آن لایو شرکت مستقر در مونتین ولی کالیفرنیا و ارائه  دهنده فناوری های بصری سازی 
ابری بود. شاخص  ترین محصول آن، ســرویس بازی ابری بود که به کاربران اجازه 
می داد بدون نصب بازی  های کامپیوتری روی دستگاه  هایشان، آنها را اجاره کرده یا 
نسخه نمایشــی آن را بازی کنند. بازی  ها به جای دستگاه مشتری، روی سرورهای 
ارائه دهنده سرویس اجرا می شدند. به این ترتیب کاربر می توانست با دستگاهی نیز 
که به خاطر سخت افزار ضعیف، قادر به پخش بازی  ها نبود، بازی را اجرا کند. همچنین 
قابلیت ضبط بازی و تماشا کردن آن نیز در اختیار کاربر قرار می گرفت. به  این ترتیب 

بازی  ها روی رایانه  های شخصی، دستگاه  های موبایل و تبلت، تلویزیون  های هوشمند 
و کنسول  های بازی مخصوص شرکت آن لایو قابل   استفاده بود.

هزینه  ماهانه استفاده از سرویس ۹۵/ ۱۴دلار آمریکا بود. اما در مارس ۲۰۱۰، استیو 
پرلمن مدیرعامل شرکت، از وجود پرتال بازی آن لایو خبر داد که روشی رایگان برای 
دسترسی به نسخه آزمایشی یا اجاره  ای بازی بود. ســپتامبر ۲۰۱۱ این سرویس با 
مشــارکت بریتیش تلکام امکانات اجتماعی را نیز به بازی افزود. ســرویس آن لایو 

واکنش  های متفاوتی را دریافت کرد.
هر چند برخی عدم نیاز به نصب بازی  ها برای نســخه آزمایشــی و همچنین حالت 
تماشــاچی درونی آن را ســتایش می کردند، اما عده دیگر تاخیر ورودی برخی از 
بازی  ها و کیفیت آنها را زیرســوال بــرده و در نتیجه این ســرویس را برای کاربران 
آینده  نگر جانشین کاملی در حوزه باز ی ها نمی دانستند، مخصوصا که اشتراک این 
ســرویس به طور کلی نســبت به ارتقای رایانه های موجود، هزینه بیشتری داشت. 
آن لایو خوب پــول در نمی  آورد. درحالی کــه حدود ۵ میلیــون دلار در ماه هزینه 
 می کرد، اما کاربران به هزینه  کردن برای استفاده از این سرویس، روی خوش نشان

 نمی دادند.
به گفته پرلمن، شرکت هزاران سرور را در اختیار گرفت که بی  استفاده ماندند و فقط 
۱۶۰۰ کاربر به صورت همزمان در سراسر جهان از این سرویس استفاده می کردند. 
در نتیجه خوش بینی اولیه به  تدریج رنگ باخت چراکه به رغم انتظارات، موفقیتی در 

زمان مورد انتظار به   دست نیامد.
یکی از محصولات خوب شرکت، بازی هوم فرانت بود که شکل تیرانداز اول شخص را 
داشت و شرکت روی موفقیتش حساب کرده بود، اما این بازی هم کمتر از هزار نسخه 
فروش رفت. اقدام بعدی عرضه پلی بک بود که مثل نتفلیکس، مجموعه  ای از بازی ها 
را در ازای ماهانــه ۹۹/ ۹ دلار، در اختیار کاربر قرار می داد، امــا این مورد هم تنها با 
استقبال ۱۲۰۰۰ کاربر مواجه شد. راه  حل بعدی، عرضه میکرو  کنسول بود، ست تاپ 
باکسی به قیمت ۹۹ دلار با کنترل بی سیم که منحصرا برای بازی استفاده می شد. هر 
چند افراد زیادی این محصول را خریداری کردند و قیمت خود دستگاه بالا نبود، اما 
دیگر اقلام موجود در آن و تمام کابل  هایی که مدیریت اصرار به گذاشتن شان در جعبه 
محصول داشت، هزینه تمام شده را بالا برده و شرکت را متضرر ساخت. علاوه  بر این، 
پرلمن رابطه خوبی با کارمندانش نداشت و به کنار نیامدن با دیگران مشهور بود. وی 

مثل اکثر سهامداران شرکت، به هیچ کس پاسخگو نبود.
اوت ۲۰۱۲ آن لایو تمام کارکنانش را مرخص کرد و رویه موســوم به »واگذاری به 
  نفع سرمایه  گذاران« را در پیش گرفت. در نهایت پس از چند سال تلاش برای بقای 
شرکت، آوریل ۲۰۱۵ اعلام شد که شرکت ســرگرمی  های کامپیوتری سونی، حق 
امتیاز آن لایو را خریداری کرده است و همه سرویس  های این شرکت، تا پایان آوریل 

متوقف شدند.

اقتصاد آنلاین
گــــــزارش

استارت آپ

چگونه می توانیم تجارت کوچک خود را به یک تجارت بزرگ تبدیل کنیم؟ )قسمت اول(؛

راههایبزرگبرایتجارتهایکوچک

فرض این که مشتریان 
شما در مورد تجارتتان 
حرف می زنند، مشتری 

شما را افزایش نمی دهد. 
شما باید به طور فعال 

به دنبال معرفی شدن 
باشید

در چند ســال اول تجارت، بیشتر شرکت ها بر روی بقا 
متمرکز شــده اند. با این حال، اولویت بندی برای رشد 
کسب و کار شما یکی از بهترین راه ها برای افزایش شانس 
این است که شرکت شما نه تنها دوام داشته باشد بلکه 
به رفاه اقتصادی و آینده مالی پایدار شما نیز کمک کند.

چــه کاری می توانید انجام 
دهید تــا تجارت خــود را 
از حــد رزق و روزی خارج 
کنید؟ بــرای تبدیل آن به 
پایگاه درآمدزایی که تصور 
می کنید چه کاری می توانید 
انجام دهید؟ مانند هر یک از 
عناصر اداره یک تجارت، چندین استراتژی 
رشد وجود دارد که می توانید آنها را امتحان 

کنید.

   مشتریان موجود را بازپس بگیرید
بدست آوردن مشتری جدید تنها راه رشد 
تجارت شما نیســت. در بسیاری از مواقع، 
مشتریانی که در حال حاضر دارید بهترین 
گزینه برای افزایش فروش شــما هستند 
و مطالعات نشــان داده اســت که حفظ 
مشــتریان قدیمی، ارزش یک شرکت را 

بهبود می بخشد.
مشــتریانی که قبلًا یک بار از شما خرید 
کرده اند، احتمالاً دوباره این کار را می کنند، 
به خصوص اگر تجربــه خدمات مثبت به 
مشتری داشته باشــند. اطلاعات تماس 
و تنظیمات خرید مشــتریان را در اولین 
خریدشــان ثبت کنیــد. ســپس، از این 
اطلاعات بــرای راه اندازی سیســتم های 
بازاریابی استفاده کنید که آنها را به مشتریان 
تکراری تبدیل می کند. اجرای ترکیبی از 
استراتژی ها برای حفظ مشتریان قدیمی و 
به دست آوردن مشتریان جدید به احتمال 
زیاد بهترین رشــد را برای بیشتر کسب و 

کارها به همراه خواهد داشت.

درخواست مراجعه کنید
مطمئناً جذب مشتریان جدید به تجارت 
شــما هرگز رویکرد بدی نیســت. یکی از 
راه هــای انجام ایــن کار این اســت که از 
مشــتریان فعلی خود درخواست مراجعه 

کنید.
این مشــتریان در حال حاضر بازار هدف 
شما هستند، به این معنی که افرادی که در 
محافل اجتماعی یا کاری آنها هستند نیز 
احتمالاً بازار هدف شما خواهند بود. این امر 
آنها را به نقطه دستیابی قوی به مشتریان 

جدید تبدیل می کند.
با این حال، فرض این که مشتریان شما در 
مورد تجارتتان حرف می زنند، مشتری شما 
را افزایش نمی دهد. شما باید به طور فعال به 
دنبال معرفی شــدن باشید. بسته به نوع و 

اندازه تجارت خود می توانید:
•  از مشتریان راضی بپرســید آیا کسی را 
می شناســند که به محصولات یا خدمات 

شما علاقه مند باشد؟
•  معرفی نامه ها را با کد تخفیف تشــویق 

کنید.
•  مشتریان را تشویق کنید تا برند شما را در 
شبکه های اجتماعی به اشتراک بگذارند و 

برچسب گذاری کنند.

   به هزینه های خود توجه داشــته 
باشید

افزایش خط اصلی، کلید رشد تجارت شما 
است. اگر سهم خود را از بازار گسترش دهید 
اما همچنان هزینه های خــود را افزایش 
دهید، در واقع هیچ پولی برای سرمایه گذاری 
در تجارت یا پولی تحت عنوان سود نخواهید 
داشت. بنابراین در حالی که به دنبال راه هایی 
برای رشد هستید، به هزینه های مربوط به 
اداره کسب و کارتان و رساندن محصولات یا 
خدمات خود به مشتریان بسیار توجه کنید. 
کاهش این هزینه ها می تواند روشی موثر 
برای تأمین جریان نقــدی مورد نیاز برای 
رشد و تثبیت تجارت شما باشد. دو روش 

اصلی برای کاهش هزینه ها وجود دارد:
۱.    انحلال محصولات کم درآمد یا حذف 

خدمات کم بازده
۲.  بهبود گردش موجــودی کالا از طریق 

تاکتیک های جدید بازاریابی و فروش
مراقب باشید هزینه ها را به گونه ای کاهش 
ندهید که بر خدمات مشــتری یا رضایت 
کارکنان شــما تأثیر بگذارد. مشــتریان 

خوشحال و کارمندان مشتاق هر دو عامل 
اصلی رشد کســب و کار هستند. کاهش 
هزینه ها در این موارد در نهایت به توانایی 
تجارت شما آسیب می رســاند، حتی اگر 
در کوتاه مدت جریان نقدی بیشــتری به 

شما بدهد.
دسترسی به بازار خود را گسترش دهید

روش هــای مختلفی برای رشــد تجارت 
شما با در دســترس قرار دادن محصول یا 
خدمات خود در اختیار مجموعه جدیدی 

از مشتریان وجود دارد.
فروشگاه ها را در مکان های جدید باز کنید: 
مکان های جدید همچنین می توانند مجازی 
باشند، مانند وب سایتی با فروشگاه آنلاین. 
اینکار به شــما امکان می دهد تا محصول 
خود را در بازار جدید در مقابل مشــتریان 

جدید قرار دهید.
جمعیتی جدیــدی را هدف قــرار دهید: 
گروههــای دیگــری را کــه می توانند از 
محصول شما به روشهای مشابه مخاطب 

اصلی شما استفاده کنند، شناسایی کنید. 
وقتی بازار جدیدی را شناســایی کردید، 
می توانید در رسانه هایی که آن بازار را هدف 
قرار می دهند، تبلیغ کنید یا کمپین های 

بازاریابی سفارشی ایجاد نمایید.
اســتفاده های جدیدی بــرای محصول 
خود پیدا کنید: کشف و ترویج روش های 
جدید اســتفاده از محصولات یا خدمات 
به شــما امکان می دهد مشتریان فعلی را 
به خرید بیشتر تشــویق کنید. همچنین 
می تواند به شــما در جذب مشتری جدید 
که بــه دلایــل مختلف ممکن اســت به 
 محصولات شــما نیاز داشته باشند کمک 
کند. همه این رویکردها به شما این امکان را 
می دهد سهم خود را از بازار گسترش دهید. 
این نه تنها فروش را افزایش می دهد، بلکه 
باعث می شــود مدل تجاری شما پایدارتر 
باشــد. وقتی فقط به یک نوع مشــتری 
هدف اعتماد نکنیــد، احتمال زنده ماندن 

از تغییرات بازار بیشتر است.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول:  رضا محزونیه 
سر دبیر: مرضیه ربیعی

دفتراصفهان : میدان احمد آباد،ابتدای خیابان شهیدمفتح )بهرام(   ساختمان حورا
 تلفن:031-32274500    

روابط عمومی:تلفن: 32274515-031  فاکس: 32274502ـ 031 
سازمان آگهی های اصفهان:32274518 - 32274517     32274512 - 32274506 ـ 031  

فاکس بازرگانی اصفهان : 32274511- 32274507ـ 031
 چاپ: صمیم

امور مشترکین اصفهان: 031-32274508

نیرویتمیزکاروآبدارچیخانم
کار  در شرکت

فقط  نیمه وقت صبح 
ساعت کار : 9 صبح تا 2 بعدظهر 

سن : زیر 40سال 
مدرک : حداقل دیپلم
 سابقه_کار )مرتبط   (

0313223294۷     آدرس : دروازه دولت

خیاطماهرخانم، تمام وقت
  مسلط به بروزترین متدهای خیاطی و الگوکشی

  دوخت تمیز
)Whatsapp( 09381611049

نیازمندنیرویتراشکار
حقوق +پاداش+اضافه کار +بیمه

 محل کار میدان استقلال خیابان 4 محمودآباد 
پرداخت حقوق به موقع 

نیروی متعهد و دائمی
کار دائمی

نیاز به شخص با اخلاق ومنظم
تعطیلات رسمی تعطیل 

09131698928

استخدامکارشناسحسابدار
صنایع لاستیک سازی بی تا

ساعتکار:از 8 صبح تا ۵ بعداز ظهر و ۵ شنبه ها از 8 تا 12
محدوده اصفهان،خیابان بسیج

تلفن:33686491
همراه: 09139۵83۷9۷

بهتعدادیرانندهبانیسانترجیحا یخچالدار
جهت پخش موادغذایی و لبنی 

با حقوق و مزایای عالی و بیمه و پورسانت 
محدوده سه راه درچه 

099212۷۷04۷

تراشکاریااهنگرساده ماهر یا نیمه ماهر
  حداکثر سن 4۵ سال 
حقوق توافقی  + بیمه

091331۵۷004 

ویزیتور)آقاوخانم(
حقوق ثابت + ایاب و ذهاب + ماموریت + پورســانت 

+ بیمه 
ساکن شهر اصفهان

روابط عمومی بالا
سابقه کار مرتبط) ترجیحا دارویی(

روحیه کار گروهی 
مشتری مداری

تماس و ارسال رزومه در واتساپ : 091909۷4۷22

استخدامشرکتکیمیاکاغذنقشجهان در اصفهان
** کارشناس کنترل کیفیت

**  کارشناس صنایع
**   کارشناس بازرگانی

**    تکنسین تأسیسات
**   اپراتور تولید

**  کارگر ساده
حقوق و مزایای پرسنل فوق مازاد بر حداقل اداره کار 
بوده و متناسب با میزان تجربه و تخصص افراد تعیین 

میگردد .
متقاضیان واجد شرایط رزومه کاری خود را با ذکر عنوان 
شغلی مد نظر، به آدرس ایمیل اعلام شده ارسال یا از 
طریق واتساپ یا تلگرام اعلام شده درخواست خود 

را ارائه نمایند.
kimia.hr99@gmail.com

0913۵891436

کارگرسادهآقا
مجتمع شیر و  دام علی نقیان

با سرویس ایاب و ذهاب  از نقاط مختلف شهر اصفهان
حداکثر 40 سال

ساعت کار بصورت  شیفتی )24ساعت کار،24ساعت 
استراحت(

حقــوق و مزایــا اداره کار ) عیدی،ســنوات،اضافه 
کاری،تعطیل کاری ( + بیمه + غذا + ســهمیه گوشت 

و شیر
ساعت تماس از 8 صبح الی 16

093۵92۵330۷ 

یکشرکتمعتبر واقع در اصفهان )محل کار:شهرک 
صنعتی جی( به افراد با مشخصات ذیل نیاز دارد.

 ** کارمند بازرگانی خارجی
**  کارشناس حسابداری

 ** کمک حسابدار
kalaykhaneh@gmail.com

بازاریابوویزیتور
)فرشماشینی(آقا

  نوع قرارداد: تمام وقت
  سابقه بازاریابی حضوری

  داشتن وسیله نقلیه
  داشتن پشتکار و علاقه به کار فروش

  حقوق ثابت
  هزینه خودرو

  بیمه
از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم رزومه خود را 
به واتس اپ زیر ارسال و با شماره موبایل زیر از ساعت 10 

الی 16 تماس حاصل نمایند.
 0912064۷689
)Whatsapp(
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